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Vážení čtenáři, 

nástup podzimu s sebou bohužel 
přinesl poměrně velké rozšíření viru 
způsobující onemocnění Covid-19. 
V současné době je 
opět vyhlášen nou-
zový stav na celém 
území našeho státu 
a od středy 14. 10. 
platí nová opatře-
ní, která omezují 
provoz veřejných 
zařízení, provozo-
ven a služeb. V této 
souvislosti opětovně zasedl Krizový 
štáb ORP Blovice. Byla přijata opat-
ření, která vycházejí z vládních naří-
zení, nařízení Krajské hygienické sta-
nice a Krizového štábu Plzeňského 
kraje. Provoz Městského úřadu Blovi-
ce a příspěvkových organizací měs-
ta tyto pokyny plně respektuje. Dílčí 
informace o charakteru jednotlivých 
omezení jsou průběžně k dispozici na 
webových stránkách jednotlivých škol 
a Lidového domu. Vzhledem k dočas-
nému uzavření škol, je pro rodiče za-
městnané ve složkách Integrovaného 
záchranného systému, lékaře a další 
obdobné profese možnost umístit 
svoje děti do DDM v Blovicích. Po-
drobnější informace jsou k dispozici 
na webových stránkách města a DDM 
Blovice. Chtěl bych nás všechny po-
žádat o respektování přijatých opatře-
ní a o vzájemnou ohleduplnost.
Fotografie na úvodní stránce tohoto 
vydání, je jednou z mnoha, kterou 
město pořídilo v letošním roce v rám-
ci leteckého snímkování. Nechali jsme 
vyhotovit nejen standardní fotografie 
města a jeho některých částí, ale náš 
požadavek byl i na pořízení snímků 
vybraných dominant Blovic a všech 
sídel spadajících do našeho katastru. 
Vznikl soubor několika desítek velmi 
hezkých fotografií, které budeme po-
stupně uveřejňovat na stránkách na-
šich novin. 
Přeji Vám příjemné čtení, pokud mož-
no klidné podzimní dny a samozřejmě 
hodně zdraví.

S úctou Bc. Robert Zelenka, 
starosta města

Zprávy z radniceÚVODNÍ SLOVO
ZAKOUPENÍ RESPIRÁTORŮ
Město Blovice obdrželo v září zásilku 1 200 kusů respirátorů tř. FFP2. Byly zakoupeny za 
výhodnou cenu 20 Kč za kus. Máme dále dostatečnou zásobu desinfekce, roušek a dalších 
ochranných pomůcek na další fázi boje s koronavirem. 

NOVÉ PARKOVÁNÍ NA SÍDLIŠTI
Město Blovice je investorem akce – výstavby nového parkoviště pro 18 vozidel v sídlišti 
mezi domy č. p. 661 a 662 na ulici 5. května. Zhotovitelem je blovická firma Miloslav Lodl  
LMSTAV. CZ, cena díla činí 957 tis. Kč bez DPH. Součástí nové stavby bude i vysazení 
nové zeleně a přírodní retence dešťových vod. Akce má být hotova do listopadu 2020. 
V blízkosti stavby dbejte prosím zvýšené opatrnosti.
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TĚŽBA NAD ŠTÍTOVEM
Nad místní částí Štítov směrem na Karlov provádí město Blovice 
těžbu napadeného kůrovcového smrkového lesa. Na tuto práci po-
užíváme harvestorovou strojní technologii. Přesto věříme, že celko-
vý objem kůrovcového dřeva bude letos cca o pětinu nižší než loni. 
Upozorňujeme, že vstup do lesa je během těžby zakázaný.

UŽ JSTE VYZKOUŠELI NOVÝ INFORMAČNÍ PANEL?
Město Blovice nechalo instalovat na novém autobusovém terminálu 
v Sýkorově ulici informační panel s dotykovou obrazovkou. Zájemci 
zde najdou odkazy na akce pořádané městem Blovice a Městským 
kulturním zařízením Lidový dům, webové stránky města, úřední 
desku, jízdní řády, mapové podklady a další informace. Na základě 
spolupráce s Muzeem jižního Plzeňska v Blovicících, p. o. se zde 
propagují i akce pořádané touto organizací na zámku Hradiště. Ně-
které funkce panelu nejsou dosud doladěny, na 100% fungování se 
již pracuje.

ZUBNÍ ORDINACE DENTILKA
Od pondělí 5. 10. 2020 má již otevřeno nová Zubní ordinace DEN-
TILKA MUDr. Barbory Kubové v I. patře budovy Americká 55. 
Jsme rádi, že jsme našli dostatečnou náhradu po panu  

MUDr.  Michalovi. Na 
základě dohody s ná-
jemcem se město Blo-
vice podílelo částkou 
téměř 700 tisíc Kč na 
rekonstrukci společ-
ných prostor, které 
jsou díky pečlivosti 
prováděcí firmy Zed-
nictví Dvořák a invenci 
paní doktorky k nepo-
znání.

SNÍŽENÍ CENY PALIVOVÉHO DŘEVA – SAMOVÝROBA
Informujeme zájemce, že Rada města Blovice schválila dne 30. 9. 2020 
snížení ceny palivového dřeva z lesů města Blovice za samovýrobu za 
cenu 100 Kč bez DPH za prm (prostorový metr). Původní cena činila 
200 Kč bez DPH za prm. V případě zájmu kontaktujte Radka Šindelá-
ře – lesního, tel. 724 525 972, e-mail: radek.sindelar@mublovice.cz
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Z JEDNÁNÍ RADY A ZASTUPITELSTVA 
MĚSTA BLOVICE 
Přinášíme výtah z jednání RM a ZM od druhé poloviny května do 
září 2020. Rada města jednala za toto období sedmkrát, kdy pro-
jednala za toto období 207 bodů. Zastupitelstvo města se sešlo 
celkem třikrát. Přinášíme nejdůležitější body programu, které mají 
vliv na samosprávnou činnost města. Mimo níže uvedené body byly 
Radou a Zastupitelstvem projednávány a schvalovány další formální 
úkony zejména z oblasti majetkoprávních věcí a dalších zákonných 
zmocnění.

RM 25. 5. 2020
Rada schválila připojení se k akci vyhlášené Svazem města a obcí 
ČR – vyvěšení černé vlajky na budově radnice, kvůli snižování da-
ňových příjmů územních samospráv. Byla schválena veřejnopráv-
ní smlouva s jednotlivými obcemi ORP Blovice na projednávání 
přestupků. RM schválila cenovou nabídku na pokládku kamenné-
ho koberce na biotopu předloženou spol. BP STAVBY CZ v ceně 
220 tis. Kč bez DPH. Bylo schváleno uzavření nájemní smlouvy na 
pronájem kiosku na biotopu s panem Lukášem Václavíkem. Rada 
dále schválila smlouvu o výprose se Spolkem přátel Hr. Újezdu, který 
se týká pozemku rybníka. Firma Elektromontáže – Touš s.r.o. pro-
vede na základě usnesení obnovu elektroinstalace blovické kašny 
za 91 tis. Kč bez DPH. Rada schválila přijetí dotace od Plz. kraje na 
podporu ochrany lesa ve výši 66 tis. Kč. Na základě VŘ byl schvá-
len zhotovitel Miroslav Lodl na akci odstavná parkovací plocha ve 
vnitrobloku 5. května za 957 tis. Kč bez DPH. Dalším schváleným 
zhotovitelem je firma KLIMEX – N vzduchotechnika s.r.o., která bude 
rekonstruovat VZT ve školní kuchyni za cenu 695 tis.Kč bez DPH. 
Rada města dále upravila vstupné na přírodní koupací biotop. Na 
základě usnesení RM byl přidělen jeden byt v DPS Vlčice a jeden 
městský byt na adrese Americká 88.

RM 10. 6. 2020
RM schválila na základě výsledku VŘ na akci „Blovice – oprava 
povrchu – Jirotova ulice“ smlouvu o dílo se zhotovitelem BP STAV-
BY CZ s.r.o. s nabídkovou cenou 5.428 tis. Kč bez DPH. Na tuto 
akci bude vykonávat stavební dozor spol. IKA FINAL s.r.o. za cenu 
120 tis. Kč a koordinátora BOZP firma SEASPOL Group s.r.o. za 
cenu 28 tis. Kč bez DPH. Byla schválena Dohoda o ukončení Smlou-
vy IDP k 13. 6. 2020 – ukončení provozování veřejné autobusové 
dopravy městem Blovice. Rada schválila dále nájemní smlouvu se 
Zubní ordinací Dentilka s.r.o. MUDr. Kubové na pronájem zubní ordi-
nace (dříve MUDr. Michal). V této souvislosti RM schválila smlouvu 
o dílo na rekonstrukci těchto prostor s firmou Josef Dvořák Zednictví 
za cenu 404.600 Kč bez DPH a dále nabídku F+V ELEKTRO s.r.o. na 
obnovu elektroinstalace za cenu 167 tis. Kč bez DPH tamtéž. Rada 
města schválila nakonec cenovou nabídku Ing. Milana Jíchy na vy-
pracování PD na opravu vodního náhonu Vlčice-Hradiště za cenu 
138 tis. Kč bez DPH.

ZM 10. 6. 2020
Zastupitelstvo se s ohledem na tehdy aktuální hygienická opatře-
ní sešlo v sále Lidového domu. Bylo přijato usnesení o bezúplat-
ném převodu některých nemovitostí ze státu na město Blovice. Byl 
schválen závěrečný účet města Blovice za rok 2019, včetně zprá-
vy o výsledku přezkoumání hospodaření (audit), a to bez výhrad. 
V rámci závěrečného účtu byly zastupitelstvem schváleny výsledky 
hospodaření příspěvkových organizací za rok 2019. Důležitým bo-
dem bylo schválení programu města na poskytování dotací v letech 
2020 a 2021 na podporu individuálního zásobování pitnou vodou 
v Blovicích a jeho místních částech. Zájemci mají možnost využít 
podporu až 50 tisíc korun na rekonstrukci nebo vybudování nového 
vodního zdroje, tam, kde není možnost připojení na vodovodní řad. 
Zastupitelstvo dále schválilo poskytnutí dotace Mikroregionu Úslava 
ve výši 80 tisíc Kč na dofinancování společného projektu – nákupu 
velkokapacitního stanu pro členské obce MRÚ. ZM rovněž vyjádři-
lo podporu III. úpravě rozpočtu města na rok 2020. Bylo schváleno 
pořízení Změny č. 1 územního plánu Blovice. Zastupitelstvo uložilo 
vypracovat znalecký posudek k pozemkům, které má město Blovice 
kupovat v areálu bývalé cihelny.

RM 29. 6. 2020
Bylo schváleno rozšíření spolupráce s firmou AZS RECYKLACE 
ODPADU s.r.o. – možnost bezúplatného příjmu stavebních odpadů 
od občanů města a majitelů rekreačních objektů, kteří mají zaplace-
ný poplatek za odpady. Na základě schváleného dodatku ke smlou-
vě o provozování sběrného dvora nebudou již přijímány pneumatiky. 
Zájemci je mohou bezplatně odevzdávat v provozovně pana Jana 
Langra v Sýkorově ulici. Na základě usnesení RM byl přidělen jeden 
byt v DPS Vlčice a dva uvolněné byty v DPS Blovice. Bylo schváleno 
rozdělení dotací z Programu podpory spolků na rok 2020 v celkové 
výši 550 tis. Kč. Rada schválila přijetí dotací od Plzeňského kraje 
na opravy MK Bohušov, rozvoj optické sítě, podporu ochrany lesa 
a vybudování II. etapy kamerového systému.

RM 22. 7. 2020
Rada schválila cenové nabídky spol. FINAL KOM s.r.o. na zpevnění 
plochy parkoviště ve vnitrobloku za cenu 69 tis. Kč, a likvidaci sep-
tiků v ulici 5. května za cenu 354 tis. Kč (bez DPH). Schválena byla 
dále cenová nabídka ARTEO CZ s.r.o. na výrobu a montáže niky 
v zasedací místnosti radnice na umístění originálních vlajek za cenu 
86 tis.Kč bez DPH. RM rozhodla nepronajímat byt č. 2 v Komorně 
čp. 1 z důvodu jeho havarijního stavu. Byl přidělen jeden byt v DPS 
Blovice. Rada města uložila navrhnout systém řešení parkování 
v centru města Blovice.

RM 24. 8. 2020
Rada města schválila první smlouvu o poskytnutí dotace z programu 
na podporu zásobování vodou. Byl schválen dodatek se sdružením 
dodavatelů na akci „Blovice – průmyslová zóna Fügnerova – Popluž-
ní“ spočívající ve snížení ceny díla. Byla schválena cenová nabídka 
Miroslava Lodla na rekonstrukci terasy na adr. Masarykovo nám. 20 
za cenu 66 tis. Kč bez DPH. Rada schválila rovněž cenovou nabídku 
Ing. arch. Oldřicha Fáry na zpracování Změny č. 1 územního plá-
nu Blovice za cenu 350 tis. Kč bez DPH. Na základě schváleného 
výsledku VŘ dodá II. etapu městského kamerového systému firma 
BLUEPEOPLE s.r.o. za cenu 267 tis. Kč bez DPH.

ZM 24. 8. 2020
Zastupitelstvo se sešlo mimořádně kvůli schválení změny úvěrové 
smlouvy na předfinancování dotace na projekt „Blovice – autobuso-
vé nádraží Sýkorova ulice“. Bod byl schválen.

ZM 2. 9. 2020
Nejdůležitějším bodem bylo projednání výkupu pozemků v lokalitě 
bývalé cihelny od pana Čejky. Celková kupní cena činí 7.998 tis. Kč, 
tato je rozdělena do splátek v letech 2020–2022. Na část kupova-
ných nemovitostí je zřízeno zástavní právo do doby zaplacení celé 
kupní ceny. Část kupovaných nemovitostí bude následně prodána 
jejich uživatelům. Bylo hlasováno po jménech, bod byl schválen vět-
šinou 9 hlasů.
Zastupitelstvo dále vzalo na vědomí IV. a V. úpravu rozpočtu na rok 
2020, které schválila Rada města a schválilo následně VI. úpravu 
rozpočtu na rok 2020. Upravený rozpočet obsahuje kladnou bilanci 
+6.465 tis. Kč, příjmová strana se snižuje o 4.643 tis. Kč a výdajová 
se navyšuje o 1.127 tis. Kč. Největší vliv na úpravu má snížení sdíle-
ných daní v důsledku snížení výkonu ekonomiky. Zastupitelstvo dále 
schválilo úpravu finančního plánu bytového hospodářství města na 
rok 2020.

RM 23. 9. 2020
Byla přijata VII. úprava rozpočtu města – formální změny příjmů 
a výdajů. Rada schválila termíny a dobu oddávání snoubenců pro 
rok 2021. Bylo schváleno zřízení jednoho vyhrazeného parkovacího 
místa pro městskou policii.

RM 30. 9. 2020
Bylo schváleno ukončení nájemní smlouvy s Komerční bankou na 
pronájem prostor blovické pobočky KB. Rada schválila uzavření dal-
ší veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z programu pro po-
skytování dotací na podporu individuálního zásobování vodou. Spol.
Geo Vision s.r.o. provedena základě usnesení RM vypracování PD 



5

pro veřejnou zeleň pro akci – lokalita Za Valem za cenu 27 tis. Kč 
bez DPH. Rada schválila snížení ceny za prodej palivového dřeva 
ve formě samovýroby na cenu 100 Kč bez DPH / 1 prm. Rada města 
souhlasila se záměrem paní Vezérové vysadit na její náklady na pol-
ní cestě mezi Kamenskem a Štítovem alej stromů. Byl schválen pro-
nájem nebytového prostoru na adrese Masarykovo náměstí 20 (pa-
pírnictví), společnosti Šmolíková a dcera s r.o. (změna právní formy 
nájemce). Dalším bodem bylo schválení pronájmu dvou uvolněných 
městských bytů na adrese Americká 88. Poté byl schválen dodatek 
č. 1 ke smlouvě o dílo s firmou BP STAVBY CZ s.r.o., na akci „Oprava 
povrchu – Jirotova ulice“ spočívající v posunutí termínu dokončení 
akce do 15. 12. 2020 (z důvodu havárie plynovodu). Neméně důleži-
tým usnesením RM byla úprava ceníku zajištění zájezdové autobu-
sové dopravy ze strany města Blovice. Nabízíme za zvýhodněných 
podmínek mikrobus blovickým spolkům, ale i ostatním zájemcům.

Kompletní usnesení jsou k dispozici na webu města, popřípadě k na-
hlédnutí v budově MěÚ. Další výtah z jednání rady a zastupitelstva 
přineseme na počátku příštího roku.

Ing. Michal Hodek, místostarosta města Blovice

NOVÁ EXPOZICE NA RADNICI
V zasedací místnosti na blovické radnici máme trvale vyvěše-
ny slavnostní symboly. Jedná se o nově pořízený originál čes-
koslovenské, později české státní vlajky, jejímž autorem byl blo-
vický rodák Jaroslav Kursa. Dále je zde vystavena slavnostní 
ručně vyšitá městská vlajka s historickým městským znakem, 
udělená městu Blovice předsedou poslanecké sněmovny PČR 
26. 6. 2008. Uprostřed vitríny je replika pamětní desky z objektu 

Americká 88, kde se Jaroslav Kursa narodil. Zajímavým exponá-
tem je nově pořízený závěsný odznak starosty města, pořízený 
ke 100. výročí čs. vlajky a dále historická pečetidla s městským 
znakem. Expozice byla realizována blovickou firmou ARTEO CZ 
s.r.o. a byla dokončena 12. října – v den výročí narození našeho 
slavného rodáka Jaroslava Kursy.
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MĚSTSKÉ DOMY
Historické centrum našeho města se v průběhu času postupně promě-
nilo, přesto si ale uchovalo poměrně malebný ráz. Jako kulturní památky 
jsou přímo na náměstí chráněny domy č. p. 23 a 24, v Hradišťské ulici 
pak domy č. p. 148 a 149. Dům č. p. 148 je v majetku města, ostatní domy 
jsou v soukromém vlastnictví.

Domy č. p. 23 a 24 stojí na západní straně náměstí a jsou příkladem 
městské klasicistní zástavby ze 2. čtvrtiny 19. století a společně dotvářejí  
historický prostor náměstí. Jedná se o přízemní domy s atikovými patry 
a trojúhelnými štíty nad trojosým průčelím a se sedlovou střechou. Po 
levé straně je vždy úzký dvorek, původní zděná brána se dochovala pou-
ze u domu č. p. 24. Pozemky za domy byly přibližně obdélníkového tvaru, 
dosahovaly až k dnešní ulici 5. května a byly zakončeny stodolami. Dnes 
je v těchto místech lékárna a parkoviště. Přední části domů směrem do 
náměstí byly a dodnes jsou stejně jako u ostatních domů využívány jako 
obchody nebo provozovny. V domě č. p. 23 vedl Antonín Radnitzer se 
svou ženou a bratrem obchod – železářství. V lednu 1942 byli Radnitze-
rovi společně s dalšími blovickými židy odvlečeni gestapem nejprve do 
Plzně, potom do Terezína a Osvětimi. Nikdo z nich se nevrátil. Po roce 
1945 převzal obchod pan Brus, který ho vedl až do znárodnění. Obchod 

zde fungoval pod názvem Kovomat do roku 1980, v letech 1986–1990 
v jeho prostorách členové Českého zahrádkářského svazu prezentovali 
a prodávali svoje výpěstky. Od roku 1993 se v domě nacházel obchod 
s náhradními díly. V roce 2012 otevřeli současní majitelé v domě po jeho 

Za památkami našeho města

Dochované stáje a seník u domu č. p. 23 (foto – archiv města)

Západní strana náměstí s domy č. p. 23 a 24, r. 1933–1939
(ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 11294-1)

Cvičení blovických dobrovolných hasičů, vpravo dům č. p. 23, červenec 1902 
(ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p.o., inv. č. 12539)

Západní strana náměstí s domy č. p. 23 a 24, r. 1933–1939 
(ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o., inv. č. 11294-1).
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kompletní rekonstrukci obchod se šperky. Při obnově fasády byl ve štítu 
domu odhalen a obnoven nápis připomínající původního majitele domu 
Antonína Radnitzera. Nejstarší část sousedního domu č. p. 24 byla po-
stavena z vepříků, sklepy jsou však s cihlovými klenbami. Původně byl 
sklep i pod krámem, byl ale zasypán a podlaha byla snížena, aby se do 
obchodu nemuselo chodit po třech schodech. Na poč. 20. století bývala 
v domě hospoda. Později si v domě Antonín Beran zařídil kloboučnickou 
dílnu a obchod. Po znárodnění obchodu na poč. 50. let 20. století se zde 
postupně vystřídala prodejna s pečivem a cukrárna. Po roce 1989 zde 
sídlilo Quelle, Agrobanka, GE Capital Bank, prodejna mobilů s podlahář-
stvím, ovoce a zelenina a obchod „Slunečnice“. 

Další památkově chráněné domy najdeme v Hradišťské ulici blízko 
areálu zámku. Klasicistní dům č. p. 148 z 1. poloviny 19. století, v průčelí 
zdobený štukovou rozvilinou1, byl původně měšťanským domem ředitele 
školy Františka Raušara, zakladatele blovického muzea, kterého připo-
míná pamětní deska s portrétem umístěná vedle bývalého vchodu do 
muzea. Společně s dnes již zbořeným domem č.  p. 2, hospodářskými 
budovami, dvorem a rozsáhlou zahradou tvořil tento dům jeden celek 
a ze tří stran byl obklopen vzorně udržovanou předzahrádkou. Raušarovi 
obývali třípokojový byt v 1. patře, služebná měla svůj pokoj. V přízemí 
byly byty obývané nájemníky a ve zbývajících místnostech byly uloženy 
sbírky muzea založeného v roce 1913 právě Fr. Raušarem. Po jeho smrti 
v roce 1941 obývala dům jeho manželka Josefa se služebnou a zároveň 
budova dál sloužila jako muzeum, jehož prvním ředitelem se stal Karel 
Škrábek. V hospodářských objektech byly různé sklady a za války tam 
měla ustájené koně německá armáda. Podle závěti Fr. Raušara měla 
velká zahrada sloužit pro výstavbu nové školy. Nakonec ale byla využita 
pro stavbu hasičské zbrojnice, domu dětí a mládeže a společenského 
zařízení chovatelů drobného zvířectva. Část zahrady pak byla využita na 
výstavbu rodinných domů, nové ulice a budovy energetických závodů. 
Na místě bývalé kočárovny a stájí stojí dnes nová budova městského 
úřadu. Dům č.   p. 2 byl zbourán a na jeho místě bylo postaveno veterinár-
ní středisko, dnes finanční úřad. Rovněž stodola byla zbourána. Do roku 
2002 sídlilo v domě č. p. 148 okresní muzeum a dnes je jednou z budov 
městského úřadu, část prostor je pronajímána. V sousedství na rohu ulic 
Hradišťské a Tržní pak stojí rovněž klasicistní dům č. p. 149 ze 2. čtvrtiny 
19. století, čistých slohových tvarů s jednoduchým působivě řešeným 
průčelím. Dům byl původně obklopen velkou zahradou a bydlel v něm 
hraběcí důchodní2 pan Iserle.

Kromě těchto domů byly v minulosti památkově chráněny ještě domy 
č. p. 22, 27 a 31. Původní Hotel Panský dům č.  p. 22 na náměstí byl jed-
nopatrový řadový dům, v základech pozdně gotický, přestavěný v rene-
sanci s novorenesanční fasádou. Byl zbořen ve 2. polovině 20. století 
a nahrazený novostavbou. Další původně chráněný dům č. p. 27 stál na 
místě dnešního penzionu „Pohoda“. Jednalo se o klasicistní řadový dům, 
který byl znehodnocen přestavbou ve 2. polovině 20. století a později 
úplně zbourán. Kulturní památkou byl až do roku 2014 také dům č. p. 31, 
ve kterém je dnes obchod s textilním zbožím „Dolly“. Dům byl postaven 
v 1. polovině a upraven ve 2. polovině 19. století. Původně v něm byd-
lel Antonín Suk, velký příznivec blovických sportovců. Jeho bratranec 
František se v mládí věnoval řeckořímskému zápasu a později pracoval 
ve vinohradském divadle jako koncipient. Často pak sjednával fotbalo-
vé zápasy s herci z Vinohrad. Rovněž Sukův synovec pracoval u filmu. 

Současní majitelé koupili dům v době, kdy byl v tak špatném stavu, že 
musel být zbořen a znovu vystavěn, podařilo se však zachránit alespoň 
původní klasicistní štít.

Irena Hambergerová, MěÚ Blovice

Poznámky v textu
1) ornamenty z obvykle spirálovitě stáčených úponků rostlin spojených 
s akantovými listy a někdy i květy 
2) hospodářský úředník feudálního režijního velkostatku v 15.–19. století, 
který vybíral peněžní platy a berně (daně), vedl evidenci a prováděl výplatu 
peněz
Zdroje:
Hnojská, V. a kol. Blovice očima pamětníků, 1. díl. Muzeum jižního Plzeňska 
v Blovicích. Blovice. 2007. 52 s. ISBN 978-80-254-0856-8
Hnojská, V. a kol. Blovice očima pamětníků, 2. díl. Muzeum jižního Plzeňska 
v Blovicích. Blovice. 2008. 48 s. ISBN 978-80-254-2217-5
Kronika města Blovice 1837–1954, str. 103, dostupné z: http://www.
portafontium.cz/iipimage/30560322/soap-pj_00485_mesto-blovice-
-1837-1954_1090?x=375&y=-104&w=720&h=454
Archiv města

Dům č. p. 148 dnes (foto – archiv města)

Dům Raušarových č.p. 148, poč. 20. st. 
(ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p.o., inv. č. 8398)

Dům č. p. 148 – Okresní muzeum, r. 1999 (foto – Miroslav Čadek)

Dům č. p. 149 dnes (foto – archiv města)
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Městský úřad Blovice informuje

Vážení občané,
dovolte mi, abych z pozice představeného úřadu krátce zhodnotil 
letošní volby do zastupitelstva našeho kraje. Dle mého názoru, celé 
organizačně technické zajištění i samotné volby proběhly v rámci 
našeho pověřeného úřadu standardním způsobem, to znamená bez 
mimořádných událostí. Děje se tak již mnoho let a jsem tomu velice 
rád. Je sice potěšující, když jsou ve sdělovacích prostředcích o na-
šem městě různé reportáže, ale v souvislosti s nějakým pochybením 
při volbách si to nepřeje asi nikdo z nás. Snažíme se dělat vše pro to, 
aby to tak i zůstalo. Nepočítám-li celé teritorium, ze kterého se k nám 
soustřeďují volební výsledky, je jen v samotném městě celkem 3 256 
oprávněných voličů. Aby vše klaplo dle litery zákona, je potře-
ba nějaké úsilí přece jen vyvinout. Distribuce volebních materiálů  

proběhla bez závad, ale byla poněkud náročnější vzhledem k velké-
mu formátu hlasovacích lístků, obálek a informačních letáků ke způ-
sobu volby při probíhající pandemii. Z důvodu řádného zajištění do-
držování zvláštních hygienických opatření byl celý proces náročnější 
i finančně a ne všechny vynaložené prostředky bude pokrývat dota-
ce od krajského úřadu. Samozřejmě ze současné epidemiologické 
situace vyplynul i menší zájem o členství ve volebních komisích. Na-
konec jsme to ale zvládli, a proto znovu vyslovuji velké poděkování 
celému realizačnímu týmu, všem zúčastněným spolupracovníkům, 
příslušníkům městské policie, oddělení komunální údržby a hlavně 
členům volebních komisí. Vaší práce si skutečně vážím.

Václav Kybic, tajemník MěÚ Blovice

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA KRAJE 2. A 3. ŘÍJNA 2020 

PROBLÉMY MĚSTA BLOVICE OČIMA MĚSTSKÉ POLICIE

NAŠI MAZLÍČCI
Nesebrané psí exkrementy 
na chodnících, trávnících 
a místech, kde majitelé ven-
čí své čtyřnohé miláčky, jsou 
problémem nejen ve větších 
městech, ale i v Blovicích. 
Většina pejskařů si po svém 
miláčkovi uklidí, ale vždy se 
najde někdo, kdo ne. Bohu-

žel však tito zřejmě hřeší na to, že je nikdo nevidí a nic se jim ne-
může stát. Přitom neuklizený exkrement může majitele pejska vyjít 
poměrně draho, kdy dle Zákona na ochranu zvířat proti týrání č. 
246/1992 Sb., přímo obce zmocňuje k tomu, aby obecně závaznou 
vyhláškou upravila pohyb psů na veřejném prostranství a vymezila 
volné prostory pro volné pobíhání psů, což Městský úřad Blovice 
o tomto vydal Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2009 a v případě, 
že osoba venčí psa v rozporu s touto obecně závaznou vyhláškou, 
je strážník Městské policie oprávněn tento přestupek podle § 27 
odstavec 1 písmene q) Zákona na ochranu zvířat proti týrání č. 
246/1992 Sb., projednat uložením napomenutí nebo pokutu příka-
zem na místě do výše 10.000 Kč, případně podezření z takového-
to přestupku oznámit k projednání ve správním řízení příslušnému 
orgánu obce. Dále pak, pokud osoba neuklidila výkaly psa, je 
osoba podezřelá ze spáchání přestupku proti veřejnému pořádku 
podle § 5 odst. 1 písm. f) zákona o některých přestupcích. Tento 
přestupek je oprávněn strážník projednat uložením napomenutí 
nebo pokuty příkazem na místě až do výše 10 000 Kč, případně 

podezření z přestupku oznámit příslušnému orgánu obce, který ve 
správním řízení může uložit pokutu řádově vyšší. 

Úklid města od zvířecích exkrementů znamená finanční ná-
klady, které jdou z kapes nás všech a co víc, představují riziko 
z hlediska epidemiologického. Velmi nebezpečné mohou být na 
dětských hřištích, kde je velká pravděpodobnost, že s tímto při-
jdou do styku hlavně děti. Žádáme všechny, aby si po svých maz-
líčcích uklízeli.

Páníčku prosím ... !
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1 - Bezpečnost, odpovědnost, solidarita 0 0 0 0 0 0 0 0 0

5 - DSZ - Za práva zvířat 4 2 2 0 0 0 2 0 10

9 - KDU-ČSL, ADS a nestraníci 20 7 7 2 0 10 2 0 48

16 - SPD 32 32 9 0 3 1 3 5 85

19 - Česká pirátská strana 61 52 19 4 1 4 9 1 151

35 - DSSS - Čistý kraj 3 1 0 0 0 0 0 0 4

45 - ČSSD 29 34 13 1 0 0 9 3 89

50 - ANO 2011 96 80 38 9 12 11 20 5 271

58 - STAN 95 85 33 2 4 7 20 3 249

63 - KSČM 22 22 9 1 3 1 10 1 69

65 - Strana soukromíků 0 3 0 0 0 0 0 0 3

68 - Koruna Česká 2 4 0 0 0 0 0 0 6

70 - Trikolóra 15 8 11 0 0 0 1 0 35

74 - ODS, TOP 09 93 83 42 6 5 9 11 7 256

79 - ANK 2020 3 0 0 0 0 1 1 0 5

82 - ROZUMNÍ 3 1 2 0 0 0 0 0 6

celkem 478 414 185 25 28 44 88 25 1287

Volby do zastupitelstva Plzeňského kraje - město Blovice 2. - 3. 10. 2020 - výsledek hlasování

volební okrsek

počet hlasů ve volebních okrscích

hl
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ů 
ce

lk
em

48; 4%
85; 7%

151; 12%

89; 7%

271; 21%249; 19%

69; 5%

35; 
3%

256; 20%

1 - Bezpečnost, odpovědnost, solidarita 5 - DSZ - Za práva zvířat 9 - KDU-ČSL, ADS a nestraníci 16 - SPD

19 - Česká pirátská strana 35 - DSSS - Čistý kraj 45 - ČSSD 50 - ANO 2011

58 - STAN 63 - KSČM 65 - Strana soukromíků 68 - Koruna Česká

70 - Trikolóra 74 - ODS, TOP 09 79 - ANK 2020 82 - ROZUMNÍ
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MĚSTSKÝ ÚŘAD Blovice 
Tajemník 
Masarykovo náměstí 143, 336 01  Blovice 

Č.j.: MUBlov 14809/20                                      
09.10.2020 

Nařízení tajemníka MěÚ Blovice 

k zajištění chodu úřadu a potřebných činností členů pracovních skupin krizového štábu v době
vyhlášení mimořádných opatření v souvislosti s epidemií koronaviru na území České republiky 

V souladu s usnesením Vlády ČR č. 994 ze dne 08.10.2020, o přijetí krizových opatření navazujícím na vládní 
vyhlášení nouzového stavu z důvodu ohrožení zdraví v souvislosti s výskytem koronaviru SARS-CoV-2 na 
území České republiky 

n a ř i z u j e 

tajemník Městského úřadu Blovice ve smyslu § 5 písm. c) a § 6 odst. 1 písm. b)  zák. č. 240/2000 Sb., o 
krizovém řízení, v platném znění, s účinností ode dne 12. října 2020 od 00:00 hod. do 23.59 hod. dne 25. 
října 2020 níže uvedená opatření: 

Všechny budovy MěÚ Blovice budou pro veřejnost mimo úřední dny a hodiny uzavřeny. 

1. úřední dny:                 pondělí a středa 
úřední hodiny:            08.00  -  11.00  a  15:00 – 17.00 

2. Omezení osobního kontaktu zaměstnanců s klienty a vzájemně na nezbytně nutnou dobu,  
- nahrazení osobního styku písemným, elektronickým či telefonickým kontaktem, ve všech 

případech, kdy je to možné, a to včetně kontaktu s ostatními zaměstnanci Městského úřadu Blovice 
a jiných orgánů a institucí. 

- příjem fyzických dokumentů od klientů-veřejnosti bude prováděn zejména prostřednictvím 
pracoviště hlavní podatelny v budově Radnice, po dohodě pak na dílčích podatelnách při dodržení 
zvýšených hygienických opatření, přednostně ale elektronicky epodatelna@mublovice.cz nebo 
datovou schránkou. 

- při nutném kontaktu se zaměstnanci jiných orgánů a institucí přijmout opatření omezující přímý 
kontakt a jednání provádět za zvýšených hygienických opatření. 

- tato opatření se přiměřeně použijí i pro vnitřní styk zaměstnanců v rámci úřadu 

3. Dodržování bezpečnostních opatření
- Zaměstnanec má povinnost v prostorách budov MěÚ používat ochranné prostředky 

dýchacích cest (rouška, respirátor, ústenka) a používat desinfekční prostředky.  
- Klient/veřejnost -  vstup do budov MěÚ Blovice bude umožněn pouze za  podmínky použití 

ochranných prostředků dýchacích cest (rouška, respirátor, ústenka nebo jiný prostředek, který 
brání šíření kapének), povinnost použití desinfekčních prostředků ve vstupech do budov (na 
pracovištích), při pohybu ve vnitřních prostorách dodržovat rozestupy  2 metry mezi osobami

- využívání možnosti předem kontaktovat daného zaměstnance MěÚ před návštěvou úřadu  

4. Zaměstnanci městského úřadu zařazení do pracovních skupin krizového štábu, jsou povinni v 
době účinnosti tohoto nařízení plnit přednostně úkoly zadané vedoucími pracovních skupin krizového 
štábu. 

5. Vedoucí odborů a oddělení MěÚ zajistní nezbytný chod svých útvarů zaměstnanci, kteří nejsou 
zařazeni do pracovních skupin krizového štábu. 

Žádám veřejnost o přiměřené dodržování výše uvedených opatření. 

Bc. Václav Kybic  v.r. 

tajemník MěÚ Blovice                     (otisk úředního razítka) 
(podepsáno elektronicky)
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Město a životní prostředí
ODPADY, ODPADY A ZASE ODPADY
Každý živý organismus během svého života produkuje odpady. I rost-
liny se zbavují listů, které představují hmotu, kterou je potřeba nějak 
zpracovat. Každý živočich minimálně produkuje nestrávené zbytky 
v podobě exkrementů a do ovzduší vydechuje odpad po získání ener-
gie z organických látek – oxid uhličitý. Základem přirozených ekosys-
témů je skutečnost, že příroda s těmito odpady „počítá“ a dokáže je 
využít – z oxidu uhličitého rostliny při fotosyntéze zase vytvoří cukry, 
rozkladem spadaných listů a exkrementů získají energii milióny drob-
ných organismů – hub nebo bakterií a půda zase spoustu minerálních 
látek, které do oběhu opět vrací rostliny svými kořeny. A když je toho 
biologického odpadu opravdu mnoho, má příroda další řešení – mine-
ralizuje je postupně až na horniny – jako např. fosilní paliva nebo na 
fosfor bohatou horninu – apatit. 

S nástupem člověka se ale vše trochu změnilo; s historickým nárůs-
tem početnosti lidské populace – a se stoupajícími nároky lidí – začalo 
toho produkovaného odpadu být opravdu hodně a začal mít zcela jiný 
charakter. Odhlédneme-li od průmyslového odpadu, odpadu ze země-
dělských provozů, odpadů produkovaných provozovateli služeb, zůstal 
nám každý jednotlivý člověk a odpad, který produkuje – splaškové vody 
mizící v kanalizaci a hlavně to, co odnášíme (několikrát) každý den z na-
šich kuchyní, koupelen, garáží a dílen – komunální odpad.

Každý z nás v České republice produkuje průměrně ročně ko-
lem 350 kg komunálního odpadu! A pozor, v rámci EU je toto číslo 
poměrně malé, v předchozích letech jsme se drželi dokonce do tře-
tího místa. Bohužel se ale na rozdíl od ostatních zemí jeho produk-
ce nesnižuje a zaostáváme i v jeho dalším zpracování. Problém je 
především v tom, že polovina odpadu u nás končí na skládkách. Asi 
jen 25 % je u nás recyklována, 17 % jde do spaloven a kolem 7 % 
se kompostuje. Ve srovnání s Evropou jsme v tomhle dost pozadu, 
jak je patrné z obr. 1. Důvodem je totiž fakt, že v ČR obecně je velmi 
levné skládkování a neexistuje ekonomická motivace materiály dál 
využívat; jinými slovy, zalevno si raději hromadíme odpady v půdě 

a riskujeme kontaminaci půdy a vody místo, abychom se snažili od-
pady dále využívat. 

Jak je to u nás v Blovicích? 
Celkové množství odpadů se v posledních čtyřech letech daří stabi-

lizovat – tedy i při mírně se zvyšujícím počtu osob se pohybuje celkové 
množství odpadu v hodnotách mezi 832–933 tunami ročně. Pozitivním 
zjištěním je také to, že se v posledních třech letech snižuje nejen celko-
vé množství odpadu, ale i jeho neseparovaná část (tedy to, co skončí 
v našich popelnicích). V uvedeném období dokonce došlo ke snížení ta-
kového odpadu o 20 %! Nemůžeme než poděkovat za to nám všem. 

Separovaný odpad lze využívat různými způsoby, to je známý fakt, 
bohužel druhou stranou mince je, že jako město nedokážeme zcela 
ovlivnit, co se se separovaným stane dál. 

Odpadové hospodaření obcí funguje v principu dvojím způsobem. 
Větší města si provozují odpadové hospodaření sama tak, že si vybudují 
např. městskou firmu, která se tím zabývá. Menší obce, které nemohou 
investovat do techniky nebo platit řadu zaměstnanců, zase v rámci veřej-
ných soutěží hledají firmy, soukromé subjekty, které realizují svozy sepa-
rovaného odpadu nebo provozují sběrné dvory, recyklaci odpadů apod. 

Touto obvyklou cestou jde dlouhodobě i město Blovice; bohužel je 
pak cena za likvidaci opadů dána ale fixní částkou, danou především 
nutnými provozními náklady smluvní firmy. Částkou, která je jen minimál-
ně ovlivněna např. snížením celkového odpadu nebo zvýšením podílu 
odpadu separovaného. 

Likvidace komunálního odpadu je službou, kterou města zajišťují 
pro své občany. Za tuto službu platí občané obcím poplatek za odpady. 
V Blovicích aktuálně tento poplatek nestačí a město doplácí za likvidaci 
odpadů svých občanů (a firem sídlící v Blovicích) více než 1 milion korun 
ročně. 

Pavel Vlach, 
člen Rady města Blovice

Obr. 1: Využití komunálního odpadu v ČR a souhrnně v zemích Ev-
ropské unie.

Vážení čtenáři, 
jak jsem psal již minule – dnes se podíváme na naše zelené skokany. 
Zeleným skokanům se také říká „vodní“, to proto, že jsou po většinu 
roku vázáni na vodní plochy nebo toky. 

V České republice máme celkem tři druhy „zelených“ nebo „vod-
ních“ skokanů: skokan skřehotavý, skokan krátkonohý a skokan ze-
lený. Jak od sebe ale tyto druhy poznat? Odpověď není bohužel příliš 
uspokojivá – velmi obtížně. Obvykle se člověk může řídit řadou znaků, 
jejichž sledování determinaci umožní. V případě zelených skokanů je 
dobrým znakem například vzhled patních hrbolů (obr. 1). Využití tohoto 
znaku je však podmíněno důležitou věcí – musíte „zeleného“ skokana 
nejdříve chytit, a to mi věřte, to není vždy úplně jednoduché; všichni 
zelení skokani se totiž drží většinou v bezprostřední blízkosti vody a při 
vyrušení se mohutným skokem přenesou na vodu a ihned se potopí. 

Symboly ochrany přírody

Obr. 1: „Zelené“ skokany určíme především na základě patních 
hrbolů. Foto: J. Maštera, 2011; schéma z knihy Nečas, Modrý & 
Zavadil (1997): Czech recent and fossil Amphibians and Reptiles.

Obr. 2: Separovaný odpad je v Blovicích 
recyklován prostřednictvím sběrného dvora



12

Druhým znakem, který nevyžaduje chycení „zeleného“ skokana, je 
jejich hlas. Hlas „zelených“ skokanů je silně zesilován jejich vnějšími 
rezonátory, které mají v koutku úst (obr. 2). Minimálně skokana skřeho-
tavého od skokana krátkonohého lze od sebe snadno rozeznat. Bohužel 
skokani neskřehotají vždy; většinou v období námluv, při oteplení, nebo 
v teplých podmračených nocích. U „zelených“ skokanů se prostě musí-
me smířit s tím, že řadu jedinců se nám do druhu prostě určit nepodaří.

Největší naše žába
Skokan skřehotavý (Pelophylax ridibundus) je naší největší žábou; 

přestože průměrně dorůstá do délky asi 14 cm, jsou dokonce známy 
samice o velikosti přes 20 cm délky těla! 

Kromě velikosti je základním určovacím znakem výrazně nízký a na 
stranu uhnutý patní hrbol (obr. 1). Jeho hlas je typické „vodníkovské“ 
skřehotání „bre-ke-ke“. Hlas je většinou velmi silný a kadence jednotli-
vých slabik je poměrně pomalá. Zbarvení je značně variabilní; od zelené 
různých odstínů až po hnědou, a to včetně pískově hnědé. Naše popula-
ce ale mají často typické černé skvrnění a pruhované zadní nohy. 

Skokan skřehotavý tráví ve vodě v podstatě celý rok. Vyhledává 
otevřenou a zvodnělou krajinu – říční nivy, pomale tekoucí toky, ka-
nály, jezera, rybníky a tůně. Většinou obsazuje vody bohaté na živiny.

V těchto vodách klade od května do června snůšky, které nelze ro-
zeznat od snůšek jiných zelených skokanů; většinou do příbřežní (sub-
litorální) vegetace do hloubky 40 cm. Pulci se vyvíjí až do konce léta 
a mohou dosáhnout obří velikosti kolem do 8–10 cm. V chladnějších 
létech svůj vývoj nestihnou a pak mohou i přezimovat. 

Velikosti tohoto skokana odpovídá i jeho apetit; přestože se v jeho 
potravě vyskytuje převážně hmyz a další bezobratlí, v potravě velkých 
skokanů se objevuje i řada suchozemských obratlovců – ještěrky, čolci 
a jiní obojživelníci, drobní pěvci, rejsci i dospělé myši, jak napovídají roz-
bory jejich zažívadel. Naproti tomu ryby chytá nepoměrně méně často.

Žlutá žába
Svítivě žlutá žába v pozdním jaře až létě bude nejčastěji samec 

skokana krátkonohého (Pelophylax lessonae). Zbarvení i tohoto druhu 
je samozřejmě velmi variabilní, opět převládají zelené nebo až oran-
žovo hnědé tóny, nicméně přítomnost žlutavého zbarvení je u tohoto 
druhu poměrně častá. Jedná se o výrazně menší žábu, dorůstající 
maximálně 7 cm délky těla. Patní hrbol tohoto druhu je velmi vysoký 
a téměř pravidelně půlkulatý. Hlas je zcela jiný; kadence jednotlivých 

slabik „bre-ke-ke“ je velmi vysoká, jedná se spíš o jakési hrdelní chrče-
ní, kterému se poněkud jemněji říká „cvrčení“. Můj názor je takový, že 
cvrčí ropucha zelená, zatímco tento druh skokana nepříjemně chrčí. 

Skokan krátkonohý tráví velkou část roku ve vodě, ale žije několik 
měsíců i mimo vodu – na různých mokřadech, loukách i v lesích. Pře-
zimuje na souši, v různých hromadách, v zemních norách apod. Roz-
množuje se o něco dříve než skokan skřehotavý, někdy už v dubnu. 

Evoluce v přímém přenosu
Jedním ze způsobů, jak vznikají v rámci evoluce nové druhy, je 

mezidruhové křížení – prostě dva jedinci nepříbuzných druhů se ná-
hodně rozmnoží a jejich potomci začnou vykazovat nové vlastnosti 
nebo kombinaci znaků, které svému nositeli dávají nějakou výhodu. 
Tak vzniknul skokan zelený (Pelophylax esculentus) – jako kříženec 
skokana skřehotavého a skokana krátkonohého. A jak tohle víme? Po-
zorování v přírodě je doplněno genetickými analýzami, které říkají, že 
DNA tohoto druhu obsahuje DNA obou rodičovských druhů v různém 
poměru. Ještě před několika desítkami let populace skokana zeleného 
nemohly existovat samostatně; na lokalitě byl kromě tohoto druhu pří-
tomen vždy i jeden z druhů rodičovských. Takový druh ve stadiu zrodu 
se nazývá odborně „klepton“. Novější výzkumy ovšem prokázaly, že 
existuje již mnoho plně samostatných populací skokana zeleného, 
a tak jej aktuálně považujeme za tzv. „dobrý biologický druh“.

No, a to je na skokanu zeleném asi to nejzajímavější – jinak všemi 
vlastnostmi – patními hrboly, hlasem, velikostí i zbarvením – je tak na-
půl mezi skokanem skřehotavým a skokanem krátkonohým. 

Díky kombinaci vlastností obou druhů je skokan zelený aktuálně 
mnohem hojnější než oba „rodičovské“ druhy. Možná časem budeme 
svědky nejenom vzniku nového druhu, ale také toho, jak postupně na-
hradí oba druhy rodičovské.

A touto „chvilkou evoluční biologie“ dneska skončíme. Příště už ty 
žáby dorazíme, slibuji, vždyť nás čekají už jen dva druhy kuněk, blatni-
ce skvrnitá a rosnička zelená. 

Pavel Vlach

Obr.  2:  Rezonanční  vaky  zelených  skokanů  silně  zesilují  jejich 
hlas. Foto: R. Raimond, 2016

Obr. 4: Skokan krátkonohý z Holandska. Foto: P. Spaan, 2006.

Obr.3: Skokan skřehotavý z Polska. Foto: Charles J. Sharp, 2016

Obr. 5: Skokan zelený z Německa. 
Foto P. Karstedt a W. Berns, 2006
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ZMĚNA JE ŽIVOT
Vážení a milí příznivci Muzea jižního Plzeňska 
v Blovicích, p. o., jediná jistota v této době je 
ta, že je všechno nejisté. Štěstí ale přeje při-
praveným, takže i přes současná mimořádná 
opatření vlády ČR vám můžeme nabídnout 
program, který jistě uspokojí vaše potřeby. 
Rádi vám zpestříme prodlužující se večery, 
venkovní sychravo i ranní mlhy. A kdo by snad 
propadal podzimním chmurám, toho snad po-
těšíme a zvedneme mu náladu.

Když máme na výběr, jestli chceme slyšet 
nejdříve dobrou, nebo špatnou zprávu, volíme 
zpravidla nejprve tu špatnou. Špatnou zprávu 
pro vás mám jen jednu (což je vlastně taky 
dobrá zpráva). Vzhledem k okolnostem jsme 
nuceni zrušit Muzejní noc, která měla probí-
hat dnes, 16. 10. Mrzí nás to, ale preferujeme 
si tuto akci užít se vším všudy a raději ji pře-
sunout na jiný termín, než dělat kompromisy 
a pozvat vás na okleštěný program. Tím jsme 
naštěstí skončili se špatnými zprávami. Teď 
ale, prosím, zpozorněte, ať vám neuniknou 
změny v programu a termínech akcí. 

V sobotu 17. 10. budeme slavit Mezinárod-
ní den archeologie. Oproti původnímu plánu 
se uskuteční ne u nás na zámku, ale pozveme 
vás do přírody na komentovanou procházku 
archeologickou lokalitou Šťáhlavské polesí. 
Kolega archeolog Mgr. Jiří Bouda vám ukáže 

zaniklé středověké vesnice, mohylová pohře-
biště a cestou se napojíte na Naučnou stezku 
F. X. Franze, na níž se dozvíte spoustu zajíma-
vostí nejen o tomto nadšeném amatérském ar-
cheologovi. Sraz je v 10 hodin na parkovišti 
pod zámkem Kozel ve Šťáhlavicích a počet 
míst je omezen, tak si nezapomeňte udělat co 
nejdříve rezervaci – pošlete email na adresu 
bouda@muzeum-blovice.cz, nebo zavolejte/
napište SMS na tel. č. 721 449 553.

Další změnu, tentokrát termínu!, jsme 
museli udělat v rámci tradičního modelářské-
ho dne na Hradišti – Papírové soboty. Ta 
proběhne 21. 11. mezi 10. a 15. hodinou. Tu 
už jsme měli mít za sebou, ale takhle se na ní 
pořád ještě můžete těšit! Vidíte, vždy záleží na 
úhlu pohledu.

Přednáška Osudy zámku Hradiště po 
roce 1945 – 22. 10. od 17 hodin zůstává 
beze změny.

Ve středu 11. 11. slavíme Den válečných 
veteránů. K této příležitosti jsme připravili ve 
spolupráci s městem Blovice, SDH Blovice, 
TJ Sokol Blovice a ZUŠ Blovice tradiční 
pietní akt, který proběhne u pomníku padlých 
před zámkem Hradiště v 15 hodin. Následo-
vat bude přednáška Mgr. Michala Červenky 
o osobnosti legionáře, spisovatele a učitele 
Václava Valenty – Alfy, která vyvrcholí křtem 
Valentovy knihy Česká škola na Sibiři. 

Státní svátek 17. 11. oslavíme jako každý 
rok sportem. Zámecký park se opět stane dě-
jištěm dramatických běžeckých soubojů všech 
věkových kategorií. Na Běh 17. listopadu vás 
zve TJ Sokol Blovice. Muzeum bude otevře-
né od 9 do 15 hodin a v kapli sv. Ondřeje pro 
vás bude připravena panelová výstava Listo-
pad 1989 v Blovicích a osobnost Radimíra 
Vyorálka, někdejšího mluvčího Občanského 
fóra v Blovicích, jehož 30. výročí úmrtí si letos 
připomínáme.

V těchto chvílích pro vás pilně pracujeme 
na nové výstavě Království hraček ze Skašo-
va. Již teď víme, že vernisáž nebudeme moci 
udělat. Výstavu si ale budete moci prohlédnout 
od 19. 11. 2020 do 27. 2. 2021. Představí vám 
historii skašovského hračkářství od konce 
18. století až po současnost, kdy se tvorbou 
zabývá poslední pokračovatel rodu Brandů. 
Vedle typických druhů hraček (panenky, mi-
minka, vojáčci, ptáčci, mlýnky, koníci…) bude 
poprvé vystaven originální skašovský betlém. 

Vážení a milí, změna je život a my na stáva-
jící turbulentní změny reagujeme podle našeho 
nejlepšího vědomí a svědomí. Proto, prosím, 
sledujte naše nové webové stránky a sociální 
sítě, abyste byli v obraze, nic vám neuteklo 
a mohli jste s námi strávit další krásný měsíc!

Mgr. Tereza Pelcrová
Muzejní pedagog a PR

Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích

KALENDÁRIUM AKCÍ:

22. 10., 17–18 hodin
Osudy zámku Hradiště po roce 1945 – přednáška
28. 10., 9–15 hodin
Den krajů – tematický speciál, muzeum otevřeno 
od 9 do 15 hodin, vstupné: 28 Kč

11. 11., 9–15 hodin
Mezinárodní den válečných veteránů

17. 11., 8–16 hodin
Běh 17. listopadu

19. 11., od 17 hodin
otevření výstavy Království hraček ze Skašova

21. 11., 10–15 hodin
Papírová sobota – tradiční modelářský den

prosinec 2020 – Advent na Hradišti – prohlídky vánočně 
vyzdobeného interiéru zámku Hradiště

5. 12., 9–15 hodin – Adventní trh v zámeckém parku
a exkluzivní komentované prohlídky 
nově zrekonstruovaných východních sklepů 

15. 12., od 16 hodin
adventní čtení z knihy Dětství v zámeckém parku

19. 12., od 16 hodin
Koleda, koleda, Štěpáne – koncert ZUŠ Blovice
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KVÍZ

Tipněte si, kolik evidenčních čísel obsahují naše sbírkové fondy:
A) cca 25.000
B) cca 38.000
C) cca 42.000

Správnou odpověď najdete v příštím vydání.
Správná odpověď z minulého čísla: 
První dochovaná zmínka o zámecké zahradě se nachází v urbáři 
z roku 1687. První mapový zákres zahrady najdete v I. vojenském 
mapování z roku 1768. Přesvědčit se můžete na 4. zastavení 
naučné stezky v parku „BAROKNÍ ZAHRADA“.
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POJĎTE DÁL … 
Na konci dlouhé úzké tmavé chodby zám-
ku Hradiště se nacházejí nenápadné dve-
ře. Před nimi se občas kupí staré sbírkové 
předměty, volající po záchraně. Zpoza dveří 
se často ozývají prapodivné zvuky a line se 
z nich omamný odér nejrůznějších roztoků, 
směsí, ředidla, barev … Kdybyste zavřeli 
oči, možná byste viděli laboratoř magistra 
Kellyho z filmu Císařův pekař, pekařův císař. 
Oním alchymistou však není nikdo jiný než 
náš kolega restaurátor a konzervátor Vladi-
slav Rupert. Stará se o všechny cennosti, 
které uchováváme v depozitářích. Zachra-
ňuje předměty nejen naše, ale i spřátele-
ných muzeí a organizací, jež nemají to štěs-
tí, aby měli svého vlastního restaurátora. 
Jeho velkým koníčkem, souvisejícím s prací, 
je modelaření. Byla by velká škoda, kdyby 
své modely skrýval. Jsou precizní a krásné! 
Máme radost, že z nich občas udělá výstavu 
nebo obohatí expozici. Jeho blovický betlém 
bude zdobit kapli sv. Ondřeje již třetí advent. 
A až do konce února 2021 můžete obdivo-
vat 3D modely gotické a renesanční podoby 
zámku Hradiště. 

„Létání je moje vášeň“ říká v rozhovoru 
konzervátor a restaurátor Vladislav Rupert.
Text: Mgr. Tereza Pelcrová

Vláďo, vzpomeneš si na svůj první mo-
del, který si vyrobil? Máš ho ještě?
Svoji první stavebnici modelu větroně jsem 
dostal od rodičů, když mi bylo 10 let. Jed-
nalo se o model větroně kategorie A1 Dana. 
Model jsem sestavil za dva dny, čemuž od-
povídala kvalita stavby. Výrobce stavebnice 
použil ke konstrukci překližku a smrkové 
nosníky, takže byl model byl těžký a moc ne-
létal. Po několika haváriích a opravách skon-
čil model na půdě, odkud časem zmizel.
Jak ses k modelaření dostal? 
Letadla se mi líbila odmalička. Začínal 
jsem lepením papírových modelů z časo-
pisu ABC a dále jsem sestavoval plastové 
modely letadel a vrtulníků, které se k nám 
dovážely z tehdejší NDR. Tyto statické mo-
dely jsem měl vystavené v pokoji.
Cos dělal, než si nastoupil do MJPB?
Moje první profesní kroky směřovaly v roce 
1984 do plzeňské Škodovky, kde jsem pra-
coval ve slévárně barevných kovů. Později 
jsem přešel do závodů Škoda Blovice, kde 
jsem působil do roku 1992. Ale už od roku 
1986 jsem se začal věnovat výrobě rytíř-
ského brnění – plátové zbroje. Na toto ob-
dobí moc rád vzpomínám. Tehdy jsem byl 
členem skupiny historického šermu Harcíři, 
s níž jsem se mimo jiné zúčastnil několika 
rekonstrukcí významných bitev, např. re-
konstrukce dobývání hradu Rábí a každo-
roční bitvy pod hradem Okoř u Prahy nebo 
pod hradem Frýdštejn, kde se natáčela 
pohádka O princezně Jasněnce a létajícím 
ševci. Postupem času jsem začal vyrábět 
rytířskou zbroj pro plzeňskou SHŠ Domi-
nik, jejíž uměleckým vedoucím je Karel Ba-
sák. Díky němu mohli moje výrobky vidět 
i diváci divadla TaFantastika v Praze v mu-
zikálu Excalibur. Pro tento muzikál jsem vy-

robil 2 kompletní brnění a jeden pár nohou 
a rukavice pro robustnější alternaci. 
Jaké autorské výstavy jsi pro muzeum 
připravil?
V roce 2002 jsem v rámci výstavy Blovič-
tí umělci se představují vystavoval brnění 
a další své výrobky – meče a mušketa. 
V té době jsem ještě nebyl zaměstnancem 
muzea. Následovala výstava Zbroj a zbra-
ně Vladislava Ruperta v roce 2013, která 
prezentovala platnéřské kousky z mé dílny. 
Doprovázela interaktivní výstavu Expedice 
Středověk, která byla v muzeu zapůjčená 
z Moravského zemského muzea Brno. Pak 
jsem s kolegy – modeláři začal vystavovat 
letadla. Nejprve v roce 2014 proběhla vý-
stava Kdo si hraje, nezlobí. Zatím poslední 
a největší výstava V létě na nebi, v zimě na 
zámku byla k vidění v loňském roce. Obě 
modelářské výstavy byly hojně navštíveny. 
Je vidět, že toto téma láká. Uvidíme, třeba 
ještě nějakou do třetice všeho dobrého při-
pravíme.
Při konzervování a restaurování použí-
váš spoustu přístrojů a chemikálií. Je 
Tvoje práce nebezpečná? 
Při dodržování zásad bezpečnosti práce 
tohle povolání nebezpečné není. Když si 
ale člověk nedává pozor, snadno přijde 
k úrazu.
Jaký nejzajímavější sbírkový předmět 
se Ti dostal do ruky? 
Jednalo se o sochu Turka z obchodu pana 
Skořepy v Blovicích z období první repub-
liky nebo hodiny z Panského domu, které 
jsou vystaveny v expozici Měšťanský inte-
riér. Hodiny byly zároveň jeden z nejprac-
nějších restaurovaných předmětů, protože 
jsem na nich prováděl novou polychromii. 
A teď vzhůru do oblak! O modelech už 
jsme si povídali. Vím ale, že se svými 
modely také létáš.
V 70. letech jsem se stal členem Leteckého 
modelářského klubu Ždírec, který se poz-
ději přejmenoval na LMK Blovice. V sou-
vislosti s novým Občanským zákoníkem 
a zpřísněnou administrativou, týkající se 
spolkové činnosti, vznikl na počátku letoš-
ního roku Podradyňský modelářský klub. 

S kolegy z klubu chodíme létat na naše klu-
bové letiště v Žákavé, kde se scházíme po-
dle počasí, času a chuti. Létání je naší váš-
ní a už při sestavování modelu se těšíme, 
až ho vyšleme do oblak. O to víc pak bolí, 
když dojde k havárii a model je nenávratně 
zničený. Půlroční až roční práce je tak pryč 
během pár vteřin. Ale i tohle k tomu patří. 
Věřte, že už jsem rozbil spoustu letadel, ale 
z celkových 55 sestavených modelů mi po-
řád ještě nějaké zbyly.
V současné době si mohou návštěvníci 
prohlédnout Tvé modely různých podob 
zámku Hradiště na výstavě Proměny 
zámku Hradiště. Prozraď nám, co na 
nich bylo nejobtížnější a kolik času si 
nad nimi strávil?
Na výstavě mám dva modely. Model gotic-
ké tvrze a model renesanční podoby zám-
ku. Na starším modelu bylo určitě nejtěžší 
vyrobit šindelovou střechu. Nejzajímavější 
bylo patinování tvrze. A co mě vyloženě ba-
vilo, byla výroba padacího mostu. Na rene-
sančním modelu jsem si pro změnu vyhrál 
s ručním malováním sgrafit. Na každém 3D 
modelu jsem strávil necelé 2 měsíce. 
Advent se pomalu blíží. Před třemi lety 
v tomto období poprvé ozdobil naši zá-
meckou kapli Tvůj betlém, který nebude 
chybět ani letos. Jak vznikal a čím je 
unikátní?
V průběhu let jsem se dostal k restauro-
vání několika betlémů, které má muzeum 
ve sbírkách. Betlémy byly krásné, ale ani 
jeden nebyl místní. Řekl jsem si, že i Blo-
vice by si zasloužily vlastní betlém. S ná-
padem jsem vyrazil za paní ředitelkou, 
která můj projekt podpořila. Domluvili jsme 
se, že jako předlohu pro betlém použijeme 
historické fotografie již zaniklých měšťan-
ských domů a dalších významných budov 
v Blovicích a blízkém okolí (radnice, kostel 
sv. Jana Evangelisty, hrad Vlčtejn, kaplič-
ka). Mám radost, že se lidem líbí a že se 
zhruba tříměsíční práce zúročila.
Vláďo, naše muzeum letos slaví dvace-
tiny. Co bys mu do dalších let popřál?
Muzeu přeji ještě dalších 20 a více let 
a hodně spokojených návštěvníků.
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ARCHITEKT FRANTIŠEK NEJDL
V období první republiky byla nejvýrazněj-
ším zásahem do podoby západní části Ma-
sarykova náměstí v Blovicích novostavba 
funkcionalistické budovy městské spořitel-
ny. Postavena byla v letech 1932–1933 fir-
mou plzeňského stavitele inženýra Oldřicha 
Smrčka, a to dle projektu architekta Fran-
tiška Nejdla. Interiér byl doplněn o obrazy 
blovického malíře Jaroslava Šafaříka-Šafa-
ry. Na fasádě je dodnes umístěn kamenný 
znak města od blovického rodáka, sochaře 
Václava Žaluda. Kromě prostor určených 
spořitelně byly do budovy navrženy i byty 
a v mezipatře fungovala četnická stanice. 
Na počátku 30. let 20. století měly tento 
a podobné veřejné projekty velký význam 
pro zvýšení zaměstnanosti v době velké 
hospodářské krize.

František Nejdl se narodil 1. července 
1896 na Hradišti u Blovic. Jeho otec pra-
coval jako zahradník na zámku Hradiště. 
Obecnou a měšťanskou školu absolvoval 
v Blovicích a vyšší vzdělání získal na druhé 
české reálce v Plzni. V roce 1914 nastoupil 
na České vysoké učení technické v Praze, 
kde si vybral obor architektura a pozemní 
stavitelství. Nadějně započaté studium však 
přerušila první světová válka. V roce 1915 
nastoupil do rakousko-uherské armády. 
Celou válku prožil na jihovýchodní frontě. 
Při bojích byl raněn a později, v důsledku 
válečných útrap, těžce onemocněl. Po skon-
čení války pokračoval ve studiu architektury, 
které v roce 1925 úspěšně dokončil. Během 
své kariéry se převážně věnoval projektová-
ní a technické a organizační přípravě řízení 
staveb. V roce 1948 dosáhl titulu doktora 
technických věd. Byl velkým přítelem blovic-
kého malíře Jaroslava Šafaříka-Šafary, se 
kterým sdílel vášeň pro výtvarné umění. Po 
studiu zůstal v Praze, kde také prožil větši-
nu svého profesního života a také zde dne 
4. července 1975 zemřel.

Velký význam pro jeho profesní rozvoj 
měla spolupráce s profesorem ČVUT archi-
tektem Antonínem Engelem, autorem urba-
nistické koncepce nových pražských Dejvic. 
V dalších letech úzce spolupracoval s archi-
tekty Janem Gillarem, Milanem Babuškou, 

Františkem Markem nebo Ferdinandem 
Fenclem. Ke svému prvnímu většímu pro-
jektu se Nejdl dostal již na studiích. Jednalo 
se o Masarykovu kolej ČVUT v Dejvicích. 
Dále se podílel na stavbě budovy Národ-
ního technického muzea v Praze na Letné, 
vystavěné v letech 1938–1942 podle projek-
tu architekta Milana Babušky. Za podíl na 
stavbě areálu tzv. Francouzských škol v Bílé 
ulici v Dejvicích (projekt Jana Gillara, reali-
zováno v letech 1931–1934) mu bylo uděle-
no francouzské vyznamenání „Řád akade-
mických palem ve stupni důstojníka“. Jedná 
se o vyznamenání za zásluhy ve vzdělání, 
vědě a kultuře, které se uděluje i cizincům, 
kteří aktivně přispěli k rozšíření francouzské 
kultury v zahraničí. Dalším významnějším 
projektem, na kterém se podílel, bylo Rus-
ké gymnázium v Praze na Pankráci. Samo-

statně projektoval Úřední budovy pojišťovny 
„Praha“ v Bratislavě a v Havlíčkově Brodě, 
dva družstevní domy v Praze v Libni nebo 
tři činžovní domy v Praze na Břevnově. Vě-
noval se i projekční práci na dnes velmi oce-
ňovaných funkcionalistických vilách v Praze 
na Hanspaulce. Pro Blovice připravil projekt 
moderní školní budovy, který však nebyl ni-
kdy realizován. Po druhé světové válce se 
podílel na obnově Lidic a výstavbě budov 
pro ústavy Československé akademie věd.

Mgr. Michal Červenka, vedoucí 
Oddělení historie a společenských věd

Použitá literatura a prameny:
Dokumenty z pozůstalosti Františka Nejdla 
(Ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o.)

Josef Koželuh. Blovice 
v letopisech (23. část), 
Osobnosti (2. část). 
(dostupné z:http://blovi-
ce.sweb.cz/letopisy/leto-
pisy_23.htm, 7. 10. 2020)
František Nejdl (dostup-
né z: https://cs.wikipedia.
org/wiki/František_Nejdl, 
7. 10. 2020)
Radomíra Sedláková 
(ed.) a Petr Krajči (ed.). 
Antonín Engel 1879–
1958: (architekt, urbani-
sta, pedagog): výstava 
ke 120. výročí narození. 
Praha: Národní galerie, 
1999.

František Nejdl, 40. – 60. léta 20. století 
(Soukromá sbírka)

Úřadovna městské spořitelny v Blovicích, 1933 
(Ze sbírky Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o.) 

Budova městské 
spořitelny v Blovicích, 
1933 (Ze sbírky  
Muzea jižního 
Plzeňska 
v Blovicích, p. o.) 
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KONCERT ,,Z VLASTNÍCH ZDROJŮ“ 
ODLOŽEN
Blíží se listopad a to je už od roku 1993 čas, 
kdy vrcholí přípravy na tradiční koncert 
Z vlastních zdrojů. I letos tomu tak mělo být. 
Ze známých důvodů jsme ale večer, který 
se měl uskutečnit 12. listopadu a měl být 
v pořadí již 25., museli odložit. Doufáme, 
že to neznamená konec této tradice. Byla 
by škoda, aby se koncerty, na nichž vystu-
pují naši spoluobčané a také ti, kteří mají 
na naše město nějakou vazbu, již nekonaly. 
Věříme, že všichni, kdo svá vystoupení při-
slíbili na letošní listopad, přijmou pozvání 
účinkovat v náhradním termínu na jaře příš-
tího roku. Předběžně počítáme se čtvrtkem 
18. března. To už snad bude virus pora-
žen a opět bude dovoleno se shromažďo- 
vat a zpívat tak, jak jsme na této akci zvyklí.

Miroslav Čadek

Vážení čtenáři, 
září máme za sebou a i přes nelehkou situa-
ci se nám podařilo zahájit tradiční podzimní 
taneční kurz. V pátek 18. 9. jsme se za „bo-
jových“ podmínek poprvé sešli ve společen-
ském, které u všech účastníků doplňovala 
rouška. Další pokračování následovalo o tý-
den později, to už ovšem všichni věděli, že 
se bude jednat o, na nějakou dobu, poslední 
taneční setkání.

A kdy bude pokračování? V této situaci 
a v době psaní tohoto článku těžko říct. 
V současné době jsme v Lidovém domě 
veškeré kulturní a společenské akce poza-
stavili. O změnách Vás budeme jako vždy 
informovat na našich webových stránkách, 
Facebooku a Instagramu. Aktuality ohledně 
tanečního kurzu budeme navíc rozesílat in-
formativním emailem všem účastníkům.
Provoz Městského kulturního střediska a Měst-
ské knihovny zůstává v tomto okamžiku v rám-
ci oficiálních úředních hodin neměnný. 
Při vstupu do objektu Lidového domu sa-
mozřejmě platí aktuální hygienická opatření, 
jakými je dezinfekce rukou a nošení roušek. 
Zároveň všechny prosím, aby se v prostorách 
celého Lidového domu zdržovali pouze nezbyt-
ně nutnou dobu a dodržovali všechna aktuálně 
platná nařízení. Všem předem velice děkuji.

Václav Podroužek
ředitel MKS Lidový dům Blovice

KULTURNÍ PŘEHLED

Přeložený muzikál KVÍTEK MANDRA-
GORY se uskuteční v sobotu 7. 11. 2020, 
14.00 hodin, divadlo Brodway Praha.
Nejpozději do 21. 10. 2020 si vyzvedněte 
a uhraďte vstupenky v kanceláři MKS LD.
Cena vstupenky 799 Kč + 300 Kč do-
prava. Předpokládaný odjezd autobusu 
v 10.30 hodin. 
Máme ještě 3 volné vstupenky, zájemci 
se mohou přihlásit v LD Blovice
(email: kranatova@ldblovice.cz, mobil: 
601 343 285)

Online předprodej vstupenek –
8. 11.  Velké lásky v malém hotelu
  odkaz – https://ticket365.cz/ 
  event/1119-velke-lasky-v- 
  malem-hotelu-blovice

Bližší informace o dalších 
plánovaných akcích naleznete na:
 Webu – www.lidovydumblovice.cz 
 Facebooku –  
www.facebook.com/ldblovice 
 Instagramu –  
www.instagram.com/ldblovice 
 Telefon – 371 522 236
 Email – info@ldblovice.cz 

Informace z Lidového domu
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Informace z městské knihovny
Městská knihovna nabízí, nejen svým čtenářům, služby nad rá-

mec půjčování dokumentů z vlastního fondu. Přinášíme přehled 
těchto služeb:

Meziknihovní výpůjční služba
Pomocí této služby si čtenář může vypůjčit dokument z kniho-

ven celé České republiky. Tuto službu hodně využívají studenti bě-
hem svého studia. 

On-line služby poskytované přes webové stránky 
(www.knihovnablovice.cz)

Čtenářské konto
Registrovaný čtenář knihovny může kdykoliv nahlížet do svého 

čtenářského konta, ve kterém může zjistit stav svých výpůjček, po-
platků, rezervací i datum poslední návštěvy v knihovně. Na hlavní 
straně webových stránek knihovny klikněte na čtenářské konto. Pro 
vstup zadejte číslo čtenářského průkazu, PIN je začátek rodného 
čísla (šest čísel) a klikněte na tlačítko – odešli.

Vyhledávání dokumentů
Přes internet lze prohlížet katalog knihovny a vyhledávat v něm. 

Na webových stránkách knihovny klikněte na On-line katalog 
a můžete vyhledávat podle nastavené volby.

Rezervace knih
Rezervovat lze pouze knihu, která je půjčená. Po vyhledání kni-

hy v on-line katalogu, klikněte na název knihy, otevře se katalogi-
zační lístek a informace o dostupnosti knihy. Klikněte na tlačítko 
– rezervuj, zadejte své číslo čtenáře, PIN (začátek rodného čísla, 
6 čísel). Pak klikněte na tlačítko – odešli.

Prodlužování výpůjček
Přes své čtenářské konto si můžete prodloužit vypůjčené doku-

menty. Aby bylo prodloužení úspěšné, musíte splňovat následující 
podmínky: musíte mít zaplacenou registraci, nesmíte mít dokument 
půjčený déle než 3 měsíce a nesmí být požadován jiným čtenářem. 

pracovnice knihovny

ldblovice

ldblovice

www.lidovydumblovice.cz

Sledujte nás!
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MÍSTNÍ CENA Ď 2020
Na začátku letošního kalendářního roku se žáci Gymnázia Blovice 
opět zapojili do projektu pana Richarda Langera „Cena Ď“, jehož 
hlavním cílem je vyhledávat dobrodince, mecenáše a všechny ty, 
kdo nezištně pomáhají ostatním a různými aktivitami přispívají 
k obohacení společenského života, a poděkovat jim. 

Žáci gymnázia navrhli původně jedenáct osobností, které by si 
ocenění podle jejich názoru zasloužily. Místní kolegium, složené ze 
zástupců blovických institucí a organizací, poté vybralo dvě z nich.

Místní cena Ď 2020 byla udělena paní Evě Tupé, ředitelce ZUŠ 
Blovice, a to za dlouholetou pedagogickou práci, řízení ZUŠ, vede-
ní různých hudebních těles, ochotu a pomoc při pořádání různých 
akcí organizacemi a městem Blovice.

Cena žáků Gymnázia Blovice patří paní Ing. Andree Kolmano-
vé, zakladatelce Víceúčelového zařízení a útulku pro psy Borovno, 
a to za pomoc opuštěným a týraným psům v okrese Plzeň-jih a za 
organizování dalších aktivit, jako např. canisterapie, a různých cha-
ritativních projektů.

K slavnostnímu vyhlášení cen Ď byli nominující i nominanti po-
zváni do Klubu Divadla Oskara Nedbala v Táboře, kde se konala 
sloučená krajská kola pro Plzeňský a Jihočeský kraj. Ceny osobně 
předávala ředitelka Divadla Oskara Nedbala Mgr. Linda Rybáková, 
tu blovickou pak společně s Mgr. Marcelou Šustrovou, ředitelkou 
Gymnázia Blovice.

Cenu Ď v Plzeňském kraji obdržela na základě nominace Fa-
kultní nemocnice Plzeň „Covidová jedenáctka“, již reprezentovali 
čtyři zdravotníci: Bc. Ivana Witová, Bc. Aleš Červinka, Mgr. Petra 
Vávrová Simlerová a Mgr. Jitka Hurtová (mj. absolventka naší ško-
ly).

Cenu Ď v Jihočeském kraji 2020 získal na základě nominace 
Dětského domova Volyně pan Miloš Bečvář (lyžař, 15 × titul Mistra 
ČSSR, 2 × reprezentace na zimních OH), jenž svými aktivitami mo-
tivuje děti k zimním i letním sportům a svým jednáním a chováním 
je jim příkladem. 

Všem oceněným upřímně blahopřejeme, ale také si uvědomu-
jeme, že uznání si zaslouží všichni nominovaní, protože práci pro 
ostatní dělají skromně, samozřejmě, upřímně, bez nároku na od-
měnu. Projekt pana Richarda Langera na jejich záslužnou činnost 
alespoň poukazuje. Na vyjádření díků se totiž v dnešní náročné 
době často zapomíná…

Všichni nominovaní ze všech místních a krajských kol automa-
ticky postupují do kola celostátního, jež proběhne 10. října 2020 
na Nové scéně Národního divadla v Praze. Ať již své nominace 
promění, či ne, patří jim i projektu pana Langera obrovské Ď.

Milena Durasová

Členové a členky Čtenářského klubu Gymnázia Blovice si pro 
paní Evu Tupou připravili několik otázek. Velmi si vážíme toho, 
že ve svém nabitém programu našla čas na jejich zodpovězení, 
a mohl tak vzniknout tento krásný rozhovor.

Rozhovor s paní Evou Tupou, ředitelkou ZUŠ Blovice

1. Žáci Gymnázia Blovice Vás nominovali na udělení Místní 
ceny Ď v Blovicích. Jak dlouho na ZUŠ působíte a co Vám práce 
s dětmi přináší?

Především bych chtěla poděkovat žákům Gymnázia Blovice za 
nominaci na „Cenu Ď“. Je pro mě příjemným zjištěním, že moje 
celoživotní práce není bez povšimnutí a nějakým způsobem se za-
psala do historie hudebního dění v Blovicích. 

Do LŠU Blovice jsem nastoupila bezprostředně po ukončení 
studia na Konzervatoři v Plzni. Psal se školní rok 1984/85, když 
jsem usedala ke klavíru se svými prvními žáky. S většinou z nich 
jsem se po létech setkala znovu, když jako rodiče přiváděli do hu-
debky svoje děti. 

Domnívám se, že hudba obohacuje člověka a činí ho lepším, ať 
už ji provozuje v jakékoliv míře. A věnovat se v tomto smyslu dětem 
považuji nejen za svoje životní poslání, ale také je to pro mě radost, 
protože mám svoje povolání nesmírně ráda. 

2. Kdo Vás k hudbě přivedl a na který hudební nástroj jste se 
učila hrát jako na první? Na které další hudební nástroje ještě 
hrajete?

Vyrůstala jsem v prostředí, kde hudba byla samozřejmou součástí 
každodenního života – maminka hrála skvěle na klavír, zpívalo se… 
Pro moje rodiče bylo zřejmě neúnosné poslouchat moje nekonečné 
klavírní pokusy, ve kterých jsem se snažila napodobit svoji starší se-
stru, a ve 4,5 letech mě přihlásili do hudebky. Klavír byl a je jediný 
nástroj, kterému jsem se intenzivně věnovala.

3. Rukama Vám prošly stovky žáků, většina z nich dodnes 
,,muzicíruje“ ve volném čase. Někteří jsou ale v hudebním světě 
velmi úspěšní. Dávají Vám o sobě vůbec vědět? 

Pokud o sobě vědět nedávají, je o nich rozhodně slyšet. A vždy 
potěší kladná reference.

4. Které zajímavé hudební projekty blovická ZUŠ připravuje 
nebo na které chcete Vy a Vaši spolupracovníci navázat?

Práce školy v tomto ohledu je opravdu široká a intenzivní. Veške-
ré projekty školy směřují k podpoře hudebnosti v rodinách, k popu-

GYMNÁZIUM BLOVICE

Zprávy ze školství
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DIVADLO JINAK
Dramatický kroužek, doplněný dalšími zá-
jemci z řad studentů našeho gymnázia, se 
dne 7. 9. 2020 pod dohledem paní učitelky 
Menclové zúčastnil divadelního workshopu, 
který probíhal na Nové scéně DJKT v Plzni 
v rámci mezinárodního festivalu Divadlo. Po 
příchodu do jedné z nejmodernějších diva-
delních budov v ČR nás paní průvodkyně 
provedla prostorami, kam se běžný návštěv-
ník nedostane. Stáli jsme přímo na jevišti, 
prohlédli jsme si zákulisí i sklady s rekvizi-
tami. Poté nás už čekal divadelní workshop 
přímo v muzikálové zkušebně. Měli jsme 
jedinečnou příležitost vyzkoušet si základní 
herecké techniky a ověřit si schopnost im-
provizace. V závěru jsme nacvičovali krátké 
dramatické scénky z našeho každodenního 
života, které jsme jako praví divadelní reži-
séři doplňovali světelnými efekty a hudeb-
ním doprovodem. Mnozí z nás v sobě ob-
jevili dosud hluboko skryté umělecké vlohy. 
Z mého pohledu šlo o velmi povedenou akci 
a řekl bych, že členové „dramaťáku“ byli pří-
mo nadšení.

Jakub Šimek, sexta

larizaci vážné hudby formou pořádání koncertů s účastí našich žáků 
a hudebních těles, k pořádání akcí s hudbou „nevážnou“ a v nepo-
slední řadě k pořádání akcí v součinnosti s blovickými spolky a insti-
tucemi. Vzpomeňme si třeba na PLES REPUBLIKY…

Jako perfektní se nám jeví spolupráce s Muzeem jižního Plzeňska, 
které nám pravidelně dodává hudební výzvy, kterých se rádi zhostíme.

Jde nám o to, stát se součástí blovického kulturního dění, a do-
mnívám se, že se nám tohle opravdu daří. 

5. Jaká hudba (který hudební styl) se Vám osobně líbí?
Nepreferuji žádný hudební styl, hudbu rozlišuji na dobrou a špat-

nou. Poslechnu si cokoliv, co stojí za to. 

6. Co považujete za svůj nejhlubší hudební zážitek?
Nejhlubší hudební zážitek mi pravidelně připravují moji žáci. Co 

může být víc, než když po usilovné práci přijde spravedlivá odměna. 

Děkujeme za rozhovor!

V příštím čísle Blovických novin se můžete těšit na rozhovor s An-
dreou Kolmanovou, ve kterém se dozvíte mnoho zajímavostí o čin-
nostech, kterým se Tato aktivní dáma věnuje.
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ZUŠ BLOVICE

PROJEKTOVÉ DNY MIMO ŠKOLU ZUŠ BLOVICE
Základní umělecká škola Blovice se již od předloňského školního roku 
účastní projektu Evropské unie na podporu školství Šablony II. Tento 
projekt financuje a podporuje další vzdělávání pedagogických pracov-
níků školy (jejich spolupráci při výuce, výjezdy na stáže či na odborné 
kurzy), zaměřuje se však také na zpestřování a obměňování způsobu 
výuky dětí v rámci Projektových dnů mimo školu. Během těchto dnů 
žáci se svými pedagogy vyjíždějí za hranice města Blovice a praktickou 
výukou prohlubují své hudební znalosti a dovednosti. Zažijí tak to, na 
co během hodin není čas, setkávají se s výkonnými umělci, navštěvují 
muzea, kulturní události – ale hlavně, nejsou jen v pozici diváků, připra-
vených programů se totiž aktivně účastní. 
V závěru školního roku 2018/2019 Základní umělecká škola Blovice 
uspořádala 3 projektové dny mimo školu. Hned první proběhl v dubnu 
2019 a byl určen studentům Jana Militkého, především členům školní 
kapely Rock Band. Ti vyjeli načerpat zkušenosti do Domažlic. Setkali 
se s rockovou kapelou místní ZUŠ, načerpali nové poznatky od lektora 
Kamila Jindřicha a hlavně, společně s KH Bandem ZUŠ Domažlice vy-
stoupili na dvou veřejných koncertech – v domažlickém klubu Moskyto 
a následně také v blovické sokolovně. 
V květnu 2019 mladé rockery následoval projektový den blovických flét-
nistů ze třídy Marie Benetkové. Ti se nebáli vyjet daleko za hranice naše-
ho města, a vypravili se na celodenní výlet do Prahy.  Během programu 
nazvaného Den v divadle – jak se hraje v orchestru navštívili flétnisté 
představení Státní opery v Karlínském divadle, zde se setkali s členkou 
orchestru Státní opery a orchestru PKF Barborou Haasovou, a společně 
s ní se následně přesunuli do provozní budovy Národního divadla. Tu 
společně prošli, seznámili se se zázemím divadla a pracovním režimem 
jeho zaměstnanců a členů uměleckých souborů, a dokonce došlo i na 
praktickou hru na flétnu, každý žák B. Haasové zahrál svůj připravený 
program, a domů si odvážel několik cenných rad pro své další studium. 

Ještě v červnu 2019 následoval třetí projektový den mimo školu s ná-
zvem Sboreček na cestách: Tentokrát v Chrástu. Jak již název na-
povídá, mladí členové Sborečku ZUŠ pod vedením Kateřiny Falcové 
na cestě za hranice Blovic využili zázemí ZUŠ Chrást. Zde předvedli 
nastudované představení Červená Karkulka. Odborníkem při výuce 
byl tentokrát člen muzikálu Divadla J. K. Tyla v Plzni Lukáš Ond-
ruš, a pod jeho vedením absolvovali členové sborečku malý hudební 
workshop. Nemusíme dodávat, že si toto hudební odpoledne všichni 
malí zpěváci užili, Lukáš Ondruš naši ZUŠ navštívil již v předchozích 
letech, a výuka s ním byla pro žáky pěveckého oddělení vždy zába-
vou a přínosem. 
Události loňského školního roku pořádání projektových dnů poněkud 
zbrzdily. Nikdo nemohl dopředu tušit, že se bohužel letos na jaře 
připravovaných dnů mimo ZUŠ nedočkáme, a že jsme je chystali! 
Během rozvolnění hygienických opatření hned v úvodu školního roku 
2020/2021 se však naskytla skvělá možnost pro to, aby žáci ZUŠ 
opět vyjeli čerpat nové zkušenosti. 

A co jsme tedy letos v září stačili?
V měsíci září 2020 žáci ZUŠ splnili hned čtyři šablony. Vzhledem 
k nepředvídatelnosti situace a nutnosti dodržovat všechna nařízená 
hygienická opatření nebyla možnost experimentovat s mnoha různý-
mi místy návštěv, o to bohatší byl ale připravený program! Musíme 
zmínit, že pořádat výlety uprostřed opětovného koronavirového úto-
ku není jednoduchá záležitost. Dostáli jsme ale všem hygienickým 
pravidlům se vší důsledností, vytvořili jsme skupiny do počtu 10 dětí, 
měli jsme ty nejvyšší požadavky na komfortní cestování v dezinfiko-
vaném autobusu a organizačně jsme zvládli i takto složitou situaci.
Cílem návštěv žáků ZUŠ se stalo Podbrdské muzeum v Rožmitále 
pod Třemšínem. To skýtá velmi široké možnosti, mimo jiné je zde ke 
shlédnutí rozsáhlá expozice pojednávající o životě a díle místního 
kantora a skladatele Jakuba Jana Ryby. Díky výkladu pracovnice 
muzea paní Jany Šimkové jsme prošli životem této západočeské 
osobnosti až k jeho smutným koncům. Viděli jsme naživo místo pů-
sobení západočeského rodáka, jeho osobní předměty a inspirace. 
Nemusíme dodávat, že jsme rádi, že mají naši žáci možnost setkat 
se s fundovanými lektory, kteří dětem přiblíží kus hudební historie, 
vždy je o mnoho lepší si na věci sáhnout, vidět je naživo, než o nich 
pouze teoretizovat a vytvářet představy. 
Se jménem Jakuba Jana Ryby je úzce spjata jeho Česká mše vá-
noční. Ta se stala druhým tématem Projektového dne mimo školu. 
Téma nebylo vybráno náhodně, členové sborečku ZUŠ totiž nejsou 
jen pasivními posluchači České mše vánoční, některé části tohoto 
tradičního díla jsou jim důvěrně známé. Na Vánočním koncertě ZUŠ 
v prosinci loňského roku měli možnost si je společně se členy sbo-
ru Semtamtón před blovickým publikem živě zazpívat! Dozvědět se 
něco více o tomto unikátním českém díle napsaném v roce 1796 
přímo v místech jeho vzniku patří pro naše žáky k zážitkům, pro které 
bychom bez projektu Šablony II v průběhu tradičního školního roku 
jen složitě hledali čas a možnosti uskutečnění. Snad se tato návštěva 
stane našim žákům, jejich rodinám, a i čtenářům Blovických novin, 
inspirací pro návštěvu Rožmitálu pod Třemšínem v čase vánočním. 
Není totiž kouzelnější zážitek, než slyšet slavné „Hej mistře“ za do-
provodu starorožmitálských varhan v místním kostele. 
Rožmitálské varhany se staly dalším tématem Projektového dne 
mimo školu ZUŠ Blovice. Setkat se zblízka s tímto nádherným a kon-
strukčně složitým nástrojem, není přínosem jen pro mladé klavíristy, 
sklidilo velký ohlas u všech studentů naší školy. Navštívili jsme kostel 
Povýšení sv. Kříže ve Starém Rožmitále, kde nám vzácný nástroj 
představil ředitel rožmitálské ZUŠ ve výslužbě, pan Hoyer, nádher-
nou improvizací přecházející v hlavní témata Rybovy České mše. 
Část Kyrie doplnil pan varhaník zpěvem. V průběhu varhanní hry 
mohly děti pozorovat změnu v rejstříku zvuků a následně jim bylo vy-
světleno, jak se ovládá více než 700 píšťal tohoto barokního nástroje. 
Překvapením bylo pro všechny „pozlacené zpětné zrcátko“, slouží-
cí nikoliv k vizuální úpravě varhaníka, nýbrž k bedlivému sledování 
průběhu mše, kde v některých místech varhaník doprovází liturgický 
zpěv věřících. Dozvěděli jsme se, že dobové varhany pocházejí již 
z roku 1750, jako zázrakem přežily 2 požáry a během první světo-
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vé války tak tak unikly roztavení. V letech 1788–1815 na ně hrával 
Jakub Jan Ryba, když v Rožmitále působil jako místní učitel a re-
genschori. A z jejich píšťal poprvé zazněla právě zmíněná Česká 
mše vánoční. Mgr. Ivana Hoyerová, která dovedla svým vyprávě-
ním žáky ZUŠ opravdu zaujmout, přislíbila, že příště můžeme vzít 
nástroje a v tomto krásném prostředí uspořádat výjezdní koncert 
naší základní umělecké školy. 

Pro uskutečnění čtvrtého tématu Projektového dne mimo školu jsme 
využili sklepení Podbrdského muzea v Rožmitále pod Třemšínem. 
Zde nás čekal výlet do Středověku s kapelou Rebule, sestávající 
z 5 členů, v roli bubeníka se k překvapení dětí představil učitel ZUŠ 
Blovice Ivo Hermanovský. Kapela nás seznámila se středověkými 
nástroji, středověkou hudbou, kde, jak a proč se pěstovala, kdo ji pro-
vozoval a kdy. Hudební ukázky střídaly otázky pro žáky. Ty se týkaly 
se rozboru textů písní, děti se seznámily s netradičními a pro mnohé 
skoro neznámými hudebními nástroji. Kytaristy a houslisty ohromilo, 
že středověké struny byly z ovčích střívek a k jejich prasknutí do-
cházelo poměrně často. Všichni profesionální muzikanti byli oblečeni 
v dobových kostýmech, zvídavým dětem přesto neuniklo, že brýle, 
hodinky ani přeliv na vlasech se ve středověku určitě nenosil! Přes-
tože jsme měli původně v plánu dovézt vlastní, i dechové hudební 
nástroje, hygienická situace nám to neumožnila. V závěru programu 
jsme si však alespoň bouchli do bubnů, a že to v prostoru muzea 
byl zvuk impozantní! Výsledná žáky interpretovaná píseň se stala 
zaslouženou třešničkou na dortu v tomto povedeném dnu. A na de-
chovou šalmaj, dudy, kvinternu nebo fidulu si zahrajeme zase příště! 
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Výuka v nové jazykové učebně na Základní škole Blovice, i když 
s rouškami, je pro žáky velice přínosná a bude využita i k distanční 
výuce. 

Dezinfekce rukou při každém příchodu do školy je jedním z opatření, 
které naši žáci dodržují.

SOUČASNÁ SITUACE NA NAŠÍ ŠKOLE
Základní škola Blovice je připravena jak na distanční výuku, tak i výuku 
střídavou.

Všichni pedagogové byli proškoleni v systému Microsoft Teams, kte-
rý bude sloužit jako hlavní systém pro řízení výuky. Hlavním informačním 
systémem při distanční výuce bude nadále škola on line.

Dále naše škola připravila pro všechny žáky nový systém vzdálené 
podpory Microsoft Office 365. Systém spočívá v zavedení účtu každé-
mu žáku a zajištění využití programového vybavení v základních po-
užívaných programech Word, PowerPoint, Excel tak, aby je mohl žák 
využívat pro práci v systému, aniž by potřeboval mít zakoupené licence 
na používání těchto programů. 

Žáci druhého stupně se s ním od 5. 10. za pomoci učitelů seznamo-
vali, aby tak mohli pracovat z domova.

Učitelé mají k dispozici potřebnou techniku, domluvené postupy 
i rozvržení distanční i prezenční výuky. Byli jsme připraveni na distanční 
výuku celého druhého stupně. Po vyhlášení opatření ministrem školství 
8. 10. 2020 jsme museli velice rychle plán výuky upravit.

Takže od 12. 10. 2020 se na druhém stupni v denní docházce do 
školy jednotlivé třídy střídají tak, aby se snížil počet dětí na chodbách.  
S konkrétní organizací výuky byli všichni žáci i jejich rodiče seznámeni.

Žáci prvního stupně navštěvují školu v plném rozsahu, v normálním 
provozu je i školní družina a školní jídelna.

Žáci, kteří mají distanční výuku, mají nárok na dotovaný oběd a mo-
hou si na něj dojít do školní jídelny.

Veškeré základní informace jsou dostupné na našich web. stránkách. 
Stále zůstávají v platnosti opatření vyhlášená dříve, zákaz zpěvu, 

omezení tělesné výchovy na druhém stupni, nošení roušek a dodržo-
vání hygieny.

Jsem si jistá, že dodržování všech opatření je nyní už nezbytné. 
A byla bych velmi ráda, kdyby naši žáci byli i doma podporováni v jejich 
dodržování.

Děti by měly být vychovávány k soucitu a ohleduplnosti k starším 
a slabším, v této době ohroženějším, a pokud nebude právě mladší ge-
nerace opatření respektovat a nedokáže se vzdát svých zájmů a koníč-
ků ani na omezený čas, může způsobit další zhoršování situace.

Návštěva koncertu, sportovního zápasu, baru, dovolená, víkendový 
pobyt, či posezení s přáteli přece nemohou vyvážit lidský život, byť by to 
byl život člověka hodně starého nebo hodně nemocného.

A dokud to většina národa nepochopí, nemůže nastat zlepšení. Bo-
hužel už je nejvyšší čas.

Chtěla bych poděkovat všem rodičům za pomoc a pochopení. V této 
době, kdy se pokyny rychle mění, je jejich součinnost důležitá, zvlášť při 
distanční výuce.

 Co se týká volna před prázdninami 26. a 27. 10. je vyhlášeno cent-
rálně jako Dny boje proti Covidu, takže to nebude avizované ředitelské 
volno. Stále platí, že v tyto dny bude k dispozici školní družina pro žáky 
1. stupně, kteří by museli být doma sami.

Přeji všem pevné zdraví a hodně sil! A kromě tří R – Rouška – Ruce 
– Rozestupy, by bylo vhodné využití ještě jednoho R – ROZUM!

Mgr. R. Kohoutová
ředitelka školy

INFORMACE A ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Příprava pedagogů na distanční výuku, k systému Microsoft Teams.
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INFORMACE Z DDM BLOVICE
Vážení – rodiče, děti a ostatní příznivci domu dětí,
od pondělí 12. 10. 2020 zatím do 25. 10. 2020 bylo Usnesením vlády ČR 
č. 997 přijato krizové opatření, které omezuje provoz Domu dětí a mlá-
deže Blovice a toto opatření zní, že se zakazuje osobní přítomnosti dětí, 
žáků a studentů a jiných účastníků na zájmovém vzdělávání – to zname-
ná přerušení již rozjetých ZÚ a nekonání plánovaných akcí, jak v DDM 
tak i mimo něj. Toto opatření se dotklo 298 Středisek volného času a do-
mečků v celé republice. Bohužel, většina z nás neměla ani možnost svou 
činnost pořádně rozjet a tak věřte, že tato situace pro nás domečkáře 
není vůbec jednoduchá a dělali jsme vše proto, aby k tomu nedošlo. 
Věříme ale, že přerušení na tuto dobu je nutné, nezbytné a snad i účinné 
a tak ho samozřejmě budeme v plném rozsahu respektovat.

Situaci jsme samozřejmě řešili se svým zřizovatelem (město Blovice), 
s krajským úřadem PK, ale i s příslušnými orgány, které mají návaznost 
na Ministerstvo školství a Ministerstvo zdravotnictví ČR. První reakcí byl 
dopis panu ministrovi zdravotnictví panu Prymulovi, dále zástupci re-
publikové koordinační rady oslovili i Mgr. Radku Vladykovou, výkonovou 
ředitelku Svazu měst a obcí ČR. V dopisech bylo poukázáno na to, že 
velkou část domečků zřizují právě města a obce, kteří hradí jejich provoz 
(tak je tomu i nás) a tudíž se jedná o službu pro občany daného regionu. 
Jarní uzavření našeho zařízení pracovníci DDM plně chápali jako celo-
republikovou záležitost v boji s epidemií. Dříve celá řada dětí, v našem 
městě, navštěvovala naše zájmové kroužky v odpoledních hodinách 
a nyní je bohužel vidíme bloumat městem, potkáváme je v nákupních 
centrech a o ty mladší se starají prarodiče, mnohdy i praprarodiče, kteří 
by naopak měli být co nejvíce chráněni. Tohle je začarovaný kruh a za-
tím nikdo z nás neví, jak z něho ven. Mrzí nás, že nám byla v minulých 
dnech, i když zcela výjimečně, vyslovena i nedůvěra s možností rozne-
sení nákazy, ale věřte, že to byly především domy dětí, které o letních 
prázdninách se snažily co nejvíce pomoci rodinám s dětmi a uspořá-
daly letní tábory, které proběhly ze strany nás jako organizátorů bez-
chybně. Samotný Dům dětí a mládeže Blovice uspořádal 15 táborů, kde 
bylo bezmála 600 dětí, k velké spokojenosti rodičů i dětí. Je tedy třeba 
zdůraznit, že všichni pedagogové i zaměstnanci DDM velmi dbáme na 
bezpečnost dětí a mládeže a často naše interní opatření jsou přísnější 
než ta, státními orgány nařízená. Koneckonců všichni máme společný 
cíl, omezit přírůstky nakažených, ale také udržet v rámci možností chod 
našich měst a obcí včetně škol a školských zařízení v co možná nej-
větším měřítku. Proto věřte, že jsme vždy naše pobytové akce nejdříve 
konzultovali ať už s blovickými dětskými pediatry (moc jim děkujeme), 
s KHS a především s vámi rodiči, kteří nám svěřujete to nejcennější co 
máte, vaše děti.

Současná situace není lehká pro nikoho. Dnes vám píšeme těch-
to pár řádků a sami netušíme, jestli nařízená epidemiologická opatření 
budou postačující. Zatím tedy nevíme, kdy budeme moci obnovit čin-
nost našich kroužků. Proto vás tedy prosíme o odevzdáním přihlášky 
vašich dětí do zájmového útvaru (kroužek zatím neplaťte), protože jen 
tak vyjádříte podporu nejen nám jako Domu dětí a mládeže Blovice, ale 
vyjádříte i podporu neomezování mimoškolní zájmové činnosti, pakliže 
budou dodržena všechna nařízená hygienická pravidla a my slibujeme, 
že zahájíme neprodleně naší činnost, jakmile to situace dovolí. Prosím, 
sledujte naše webové stránky, kde budou nejnovější informace nebo 
klidně volejte na tel. č. 371 522 159.

Vážíme si Vaší podpory a věříme, že to společně zvládneme. Na Vás 
všechny se v našich ZÚ a na našich akcích těší 

Pracovnice DDM Blovice

Dům dětí a mládeže Blovice 
Tyršova 807, 336 01 Blovice 

Tel.: 371 522 159, www.ddm-blovice.cz 

nabízí pro děti na podzimní prázdniny příměstský tábor 
 
 

Podzimní vyrábění 
a ZOO Plzeň 

 
 
Termín: 29. října 2020 – 30. října 2020 
 
Cena: 300 Kč  (v ceně je zahrnutý výtvarný materiál,  

1 × oběd, vstupné a cestovné do ZOO) 
 
Program:  
29. 10. 2020 procházka podzimní přírodou, kreativní tvoření, 

oběd, deskové hry 
 

30. 10. 2020 ZOO Plzeň 
 
Příchod: do DDM Blovice v 7.30–8.00 hodin 
 

Odchod: v 15.30 hodin. Děti, které odchází domů samy,  
 musí mít písemné potvrzení 
 
S sebou: přezůvky, vhodné oblečení a obuv, pláštěnku, pití, 

svačinu (pátek), kapesné dle uvážení rodičů 
 
Přihlášky: k vyzvednutí v DDM Blovice nejpozději  

do 19.10. 2020 a zároveň je nutné akci zaplatit. 
 
Informace:  
DDM Blovice (tel.: 371 522 159) 
Jana Herboltová (tel.: 603 149 342) 
Alena Průchová (tel.: 731 471 798) 
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ZPRÁVY Z JUDA

MEZINÁRODNÍ ČESKÝ POHÁR BRNO    
12. 9. 2020 – DOROSTENCI
81 kg MAXIM GALIN poprvé vyřazen 
v 1. kole ze soutěže (pro mistrovství ČR má bodů dost).

ČESKÝ POHÁR
13. 9. 2020 – STARŠÍ ŽÁCI
(Boj o postup do přeboru ČR, druhá poslední soutěž ČR)
50 kg – 36 startujících
13. místo VÁCLAV KARAS (1. kolo vítězství nad Jandekem 
z Beskyd, 2. kolo prohra s Pohořalým z USK Praha – 7. místo).
60 kg – 48 startujících
13. místo PETR HODEK (1. kolo výhra, nenastoupení soupeře, 
2. kolo výhra krásným hodem na ypon, 3. kolo nestačil na budoucí-
ho vítěze Javůrka z Liberce. V opravách (boj o dvě 3. místa prohra 
s Jakšem – 9. místo). Petr neměl štěstí na lepší vylosování.
73 kg – 21 žáků 
10. místo ŠIMON JAVŮREK (1. kolo vítězství nad Lukášem z Os-
travy, 2. kolo prohra s Vankem z Karviné – 1. místo. Opravy, chvilka 
nepozornosti ho připravila o další postup se soupeřem z Yavary 
Praha – 7. místo).
+73 kg – 21 startujících
2. místo FRANTIŠEK HAVLÍČEK (nastoupil se zraněním, pů-
vodně do Brna neměl vůbec jet, vynechal kemp, který je dva dny 
po soutěži. Postupně na ypony porazil 3. soupeře. Ve finále prohrál 
pouze na trest šido /menší aktivita/. Sice svého soupeře okontro-
val, mohl to být až ypon, ale na videu rozhodčí byli proti. Start na 
přeboru ČR má již zajištěn). Ostatní naši musí počkat jak dopadnou 
ještě krajské přebory.

BLATNÁ, 19. 9. 2020 
U13 
1. místo JAN JAVŮREK   
 34 kg
2. místo  PETRA KUBÁŇOVÁ  44 kg
U15 – STARŠÍ ŽÁCI
3. místo VÁCLAV KARAS  50 kg
3. místo ŠIMON JAVŮREK  73 kg

MEZINÁRODNÍ TURNAJ TEPLICE
19. 9. 2020 – DOROSTENCI
7. místo MAXIM GALIN  81 kg   
V 1. kole postup nenastoupením soupeře, 2. kolo výhra nad Čer-
chranem (Ústí /Orlicí), 3. kolo prohra s vítězem této váhy Polákem 
Kielesinskim, ten jej vytáhl do bojů o 3. místo. Tam výhra nad Tu-
rečkem (judo Bivoj), pak prohra s Baaszzakim z Polska (3. místo). 
Získal další body o postup do mistrovství ČR.
5. místo FRANTIŠEK HAVLÍČEK /starší žák/ +90 kg
V 1. kole prohra s Kalousem (Hradec Králové), v současné době 
vede tabulku dorostenců v této hmotnostní kategorii, (3. místo) 
v opravách výhra na ypon nad Pařízkem. V boji o 3. místo nesta-
čil na Mormana z Polska (3. místo). Fanda patřil mezi 10 starších 
žáků, kteří se mohli prát na tomto mezinárodním turnaji. Původně 
to měl být Evropský turnaj, ale situace s epidemií to nedovolila.

MEZINÁRODNÍ TURNAJ JUNIORŮ TEPLICE
20. 9. 2020

81 kg MAXIM GALIN se pral v kategorii juniorů. 1. kolo výhra 
nad Filipim z Pardubic, 2. kolo – chvilka nepozornosti jej připravila 
o další postup se soupeřem z Liberce, který v dalším utkání prohrál 
s Polským juniorem a Maxima nevytáhl do dalších bojů.

PLZEŇ, 2. 10. 2020
KRAJSKÝ PŘEBOR ŽÁKŮ o postup do přeboru ČR
MLADŠÍ ŽÁKYNĚ do 48 kg  
1. místo TEREZKA KADEŘÁVKOVÁ (Krajská přebornice)                                       
5 × vítězství před časovým limitem na ypony – postup do přeboru 
ČR

STARŠÍ ŽÁCI 
2. místo VÁCLAV KARAS  50 kg
(Vašek překvapil své soupeře, 4 × výhra), se kterými měl pasivní 
skóre v utkáních, prohrál pouze s loňským finalistou přeboru ČR. 
O postupu do ČR se rozhodne po sečtení výsledků z mezinárod-
ních turnajů a krajského přeboru.
1. místo PETR HODEK  60 kg 
(5 × výhra) pral se výborně a zkušeně, hlavně ve finále se soupe-
řem z Domažlic. Také Petr musí počkat na sečtení bodů z turnajů 
a KP našeho kraje. Každá hmotnostní kategorie má určena malý 
počet postupujících.
2. místo ŠIMON JAVŮREK  73 kg
(3 × výhra, pral se také dobře, na postup do ČR musí také počkat 
po vyhodnocení turnajů.
1. místo FRANTIŠEK HAVLÍČEK +73 kg
– tentokráte to byl pro Fanouše takový lehčí trénink. Postup do 
přeboru ČR má již zajištěn, na mezinárodních českých pohárech 
se umístil na 1. a 2. místě a na mezinárodním turnaji dorostenců 
na 5. místě, takže má naději se probojovat i na mistrovství České 
republiky dorostenců.
Škoda jen, že v současné době nemáme kde trénovat, naše záze-
mí je z nařízení hygieny uzavřeno v DDM Blovice. Jako sportovní 
klub bychom mohli trénovat (10 uvnitř). Budeme, dovolí-li nám to 
počasí, trénovat venku. Soutěží se omezení netýká.

F. Vlčnovský, 
judo Blovice
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TJ Sokol Blovice
III. CHARITATIVNÍ BĚH BLOVICEMI
Dne 18. září 2020 Rebel Team Blovice ve spolu-
práci TJ Sokol Blovice a za podpory Města Blo-
vice uspořádal III. Ročník Charitativního běhu 
Blovice. Tentokrát to bylo na podporu Centra 
Hájek. I přes nepřízeň současné doby se na 
startu sešlo téměř 80 účastníků, kteří přišli pod-
pořit naši myšlenku pomoct těm, kteří to potře-
bují. Trasa byla stejná jako každý rok a na všech problematických 
místech nám se zajištěním ochotně pomohli hasiči z SDH Blovice 
a Městská policie Blovice, kterým tímto za pomoc moc děkujeme. 
Ještě než se vyběhlo, připravili si zaměstnanci Centra Hájek pár zá-
bavných her pro děti, ale nakonec se tam velmi dobře bavili i dospělí. 
Po skončení běhu nám k poslechu a jako odměna, těm co se zúčast-
nili, zahrála kapela Kraví tma, které taky děkujeme.
Chtěli bychom ještě jednou moc poděkovat všem, kteří se zúčast-
nili a díky Vám všem jsme mohli předat Centru Hájek dar ve výši 
9 210 Kč, který bude využit na nákup Terapeutické židličky.
Pevně věříme, že až příští rok uspořádáme další ročník, tak nás opět 
přijdete podpořit a společně budeme moci přispět těm, kteří to nejvíc 
potřebují.

Za Rebel Team Blovice
Karel Prokopec
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NÁRODNÍ HÁZENÁ – 1. LIGA ŽENY – SKUPINA „A“
Blovice „A“ × Modřany 16:9 (8:2)   5. 9. 2020
Sestava:
brankařky – Šebová Iveta, Černá Zlatuše
obrana – Karlíková Eliška, Fialová Lenka, Janochová Michaela, Syná-
čová Denisa
útok – Štenglová Kateřina (7), Nachtmanová Kateřina (3), Vokurková 
Hana (2), Černá Klára (2), Hudecová Zuzana (1), Benedová Denisa 
(1), Řezanková Štěpána

O víkendu 5. 9.–6. 9. 2020 nás čekalo první letošní dvoukolo. 
Úvodní utkání jsme sehráli v sobotu na domácím hřišti s družstvem 
Modřan. 

Do sezóny jsme vstoupili oslabeni o zraněnou střelkyni Annu Dar-
dovou, a tak jsme na pomoc povolali dvě hráčky z „B“ týmu.

Od začátku utkání jsme byli lepším týmem a bylo pouze otázkou 
času, kdy začne skóre více narůstat. První branku jsme obdrželi až 
v 19. minutě a v té chvíli byl stav 4:1. Bohužel ani za krásného a su-
chého počasí nepadalo moc branek ani z naší strany a v útoku jsme 
po skvělých útočných akcích neproměňovali vyložené šance. Polo-
čas skončil 8:2 pro Blovice. 

Ve druhé půli došlo ke střídání v útočných řadách a z toho také 
bohužel plynulo velké množství technických chyb. Konečné skóre 
se zastavilo na 16:9 pro Blovice. Rozhodčím zápasu byl pan Rauch.

I když naši obrannou řadu Modřany moc neprověřili, zaslouží si 
holky v čele s brankářkou Šebovou za svůj výkon pochvalu. V utkání 
padly i tři červené karty, z čehož jednu obdržela naše obránkyně 
Janochová. V útoku musíme zapracovat na proměňování vyložených 
šancí, kde je naše největší slabina.

Ejpovice × Blovice „A“ 12:20 (9:10)   6. 9. 2020
Sestava:
brankařky – Šebová Iveta, Černá Zlatuše
obrana – Karlíková Eliška, Fialová Lenka, Janochová Michaela, Syná-
čová Denisa
útok – Nachtmanová Kateřina (7), Vokurková Hana (7), Štenglová 
Kateřina (4), Hudecová Zuzana (2), Černá Klára 

K druhému utkání víkendu jsme vyjeli v neděli na hřiště soupeřek do 
Ejpovic, což je soupeř, se kterým se setkáváme poslední dobou celkem 
pravidelně. Pokud jsme si chtěli udržet druhé postupové místo v tabulce, 
museli jsme i tento souboj vyhrát.

BĚH 17. LISTOPADU 
TJ Sokol Blovice ve spolupráci s Muzeem Jižního Plzeňska a Re-
bel Teamem Blovice pořádají v úterý 17. listopadu již tradiční běh 
17. listopadu. Zázemí pro běh nám jako každý rok poskytne Muze-
um jižního Plzeňska na Hradišťském zámku a v okolním parku, kde 
se v dopoledních hodinách uskuteční všechny dětské běhy a rov-
něž závod dorostenek.

Odpoledne od 13.00 hodin, kdy je start, je vyhrazeno pro všech-
ny kategorie dospělých a dorostence, jejichž trasa vede nejen zá-
meckým parkem, ale i přes Bohuš a Cecimu. 

Na nejlepší opět čekají skvělé ceny, pro dospělé jsou připraveny 
pamětní medaile, účastníci dvou nejmladších kategorií budou opět 
odměněni všichni a a jako každý rok i letos se nejen o běžce, ale 
i o všechny ostatní postarají usměvavé a dobrou náladou zářící 
členky TJ Sokol ve stánku.

Kdo by si chtěl předtím ještě trošku zatrénovat nebo vyzkoušet 
jiný běh, tak v sobotu 17. října pořádá Tempo Makers Plzeň za při-
spění Rebel Teamu Blovice, trailový závod v okolí Blovic. Start a cíl 
tohoto 14 km dlouhého běhu bude bude ve Vlčicích u DPS a trať 
vede přes Chocenice kolem Bukové hory a přes Vlčice zpět k DPS. 
Letos se jedná o první roční, ale věříme, že i tento závod se Vám 
bude líbit a stane se z něj další tradiční běh v okolí Blovic.

Běh 17. října se po domluvě s Krajskou hygienickou stanicí 
v Plzni uskuteční, jen se bude startovat po skupinách maxi-
málně 20 běžců s rozestupy. Kapacita běhu bude omezena.

TJ Sokol Blovice a Rebel Team Blovice 
Karel Prokopec
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Do zápasu jsme vstoupili na výbornou a první branka zápasu pa-
třila nám, ale i naše soupeřky dokázaly rychle odpovědět. Za stavu 
4:3 pro Ejpovice si vybíráme oddechový čas. Místo, abychom vedli 
o 3–4 branky, díky neproměňování krásně sehraných akcí, padáme. 
Time-out nám bohužel vůbec nepomohl a po minutové pauze se stav 
ještě zhoršil a prohrávali jsme už 7:4. Nepomohla ani výměna bran-
kařek, a tak se do brány zpět vrátila Iveta Šebová. 

Před koncem poločasu jsme konečně začali proměňovat šance, 
využívat rychlé brejky a otočili vývoj zápasu na 9:10 pro Blovice. 

Do druhé půle jsme nastoupili s taktikou, co nejdříve soupeři od-
skočit. Začali jsme se více prosazovat jedna na jednu, proměňovali 
tresty a nakonec se dopracovali k vítěznému výsledku 12:20. Utkání 
řídil pan rozhodčí Bláha.

Za druhou půli jsme dostali pouze 3 branky. Opět obrovské uznání 
pro naši obranu! Za druhý poločas si však zaslouží pochvalu i útok. 
Přesto mohlo padnout více branek. Vepředu nám hodně pomohla 
Hanka Vokurková, která výrazně nahradila dlouhodobě zraněnou 
Annu Dardovou.

Další víkend máme volno a poté nás čeká v sobotu výjezd do 
Chomutova a druhý den do Přeštic.

Marek Nachtman – trenér družstva

OP ŽENY
Blovice „B“ × TJ Litice nesehráno – karanténa družstva Litic 

Blovice „B“ × SKH Stupno 26:26 (14:13)   13. 9. 2020
Sestava:
brankářky: Simona Vyletová a Eliška Počátecká
obrana: Barbora Řezanková, Tereza Ungrová, Petra Krejčová, Petra 
Eretová, Denisa Synáčová, Denisa Benedová
útok: Klára Černá (11), Kateřina Štenglová (8), Lucie Sýkorová (4), 
Martina Hrudičková (2), Štěpánka Řezanková (1)

Los nám na víkend přidělil dvojkolo, které se nakonec nekonalo. 
V sobotu jsme měly sehrát utkání s družstvem Litic, kterým se covid bo-
hužel nevyhýbá a díky nařízeným karanténám byli nuceni utkání zrušit. 

Nastoupily jsme tedy k utkání až v neděli, a to se Stupnem u Ro-
kycan. Prvních 8 minut na obou stranách to bylo, co útok, to gól. 
Až jsme si říkaly, zda takové tempo vůbec vydržíme. Zkoušely jsme 
hned po pár minutách vystřídat i brankářky, jestli některá z děvčat 
vyzraje na ,,klepáky” I. Králové, autorky 13. branek v tomto utkání. Ve 
20. minutě soupeřky využily oddechový čas ,,time”, kdy jsme proved-
ly ještě střídání v obraně a bekyni T. Ungrovou vystřídala útočnice 
D. Benedová. Druhý poločas jsme dohrávaly v klidu a stav utkání po 
odehraném prvním poločase byl 14:13.

Do druhého poločasu jsme vstupovaly s tím, že nesmíme polevit 
a pevně jsme věřily, že soupeřky utaháme. Zároveň jsme si říkaly, 
že hru zlepšíme i v zadních řadách a v útoku se nám nesmí přestat 
střelecky dařit, jak je našim špatným zvykem. V druhém poločase 
se nám v obraně povedlo vybojovat několik míčů a v útoku se nám 
poměrně také dařilo. Stav utkání v 15. minutě byl 21:19 a my jsme 
se stále snažily držet si dvoubrankový náskok. Jenže, i když sil bylo 
dost, přestalo se nám na chvilku střelecky dařit a inkasovaly jsme 
občas zbytečné branky, během chvíle byl stav utkání vyrovnaný 
a my se opět snažily soupeřkám odskočit. V 60. minutě soupeřky 
vstřelily srovnávací branku na 26:26 a my měly ještě celou minutu 
utkání obrátit v náš prospěch. Během poslední minuty jsme vystřelily 
snad třikrát a měly i dva trestné hody, ale míč se nám za záda bran-
kářky dostat nepodařilo. Utkání tedy skončilo remízou.

Utkání vedl rozhodčí J. Stašek.
Lucie Sýkorová

kapitánka družstva

Blovice „B“ × TJ Litice 12:10 (7:7)   3. 10. 2020
Sestava:
brankářky: Iveta Šebová a Eliška Počátecká
obrana: Barbora Řezanková, Petra Krejčová, Denisa Synáčová, 
Hana Zelená
útok: Denisa Benedová (8), Štěpánka Řezanková (2), Lucie Sýkoro-
vá (1), Eliška Davídková (1), Natálie Šůsová, Aneta Škardová 

Vzhledem k tomu, že se tento víkend hraje utkání Čechy × Mora-
va, měly jsme mít volný víkend. Oslovilo nás však v týdnu družstvo 

Litic, zda bychom s nimi dodatečně nesehrály odložené utkání, které 
se z důvodu koronaviru nemohlo z jejich strany odehrát.

V sobotu jsme tedy nastoupily k utkání bez útočnice Černé a Hru-
dičkové. Zároveň nám chyběla děvčata v obraně, a to Ungrová, 
Eretová, Kopelová včetně brankářky Vyletové. Požádaly jsme proto 
o pomoc hráčky žen A, jmenovitě brankářku I. Šebovou ml. a obrán-
kyně H. Zelenou s D. Synáčovou. Byl to jeden ještě z posledních 
hezkých víkendů, kdy nám počasí přálo.

První branku jsme inkasovaly, ale vzápětí jsme srovnaly. Poté 
nám soupeřky odskočily a ujaly se vedení na 1:3. Netrvalo to však 
dlouho a ve 20. minutě už jsme vedly 5:4. Celé utkání bylo velmi 
vyrovnané, čemuž nasvědčoval i stav utkání po odehraném prvním 
poločase 7:7.

Do druhého poločasu jsme vstupovaly s tím, že si utkání nene-
cháme utéct a už si také zasloužíme nějaké ty body. Bylo třeba se 
vyvarovat zbytečných chyb při rozhozech, vynášení míčů či nepřes-
ných přihrávek nebo spíše přihrávek přes hráčky soupeřek. Druhý 
poločas byl slabý na branky, nedařilo se nám ze spousty střel vstřelit 
pořádně branku, většina z nás neustále střílela stejné střely a na stej-
né místo, což vždy brankářka bez problémů vychytala. Dostaly jsme 
i pár ,,ušmudlaných” branek, ale štěstí stálo při nás. V 55. minutě 
jsme se ujaly vedení na 11:10. Během 5. minut měly soupeřky snad 
tři rychlé brejky, které naštěstí nevyužily a my už jen v 59. minutě 
daly potvrzovací branku na 12:10.

Utkání vedl s přehledem rozhodčí Plaček.
Lucie Sýkorová

kapitánka družstva

1. LIGA ŽENY – SKUPINA „A“
Chomutov × Blovice „A“ 14:18 (10:9)   19. 9. 2020
Sestava:
brankařky: Černá Zlatuše, Vyletová Simona
obrana: Karlíková Eliška, Fialová Lenka, Janochová Michaela, Ze-
lená Hana
útok: Štenglová Kateřina (6), Vokurková Hana (6), Nachtmanová Ka-
teřina (3), Hudecová Zuzana (2), Černá Klára (1)

O víkendu 19. 9.–20. 9. 2020 nás čekalo další dvoukolo. V sobotu 
jsme vyjeli na hřiště soupeřek do Chomutova a v neděli pak do ne-
dalekých Přeštic.

První souboj víkendu jsme odehráli na půdě Chomutova. Začátek 
utkání nás nezastihl v dobrém rozpoložení a hned od úvodu jsme 
prohrávali. U domácího soupeře se prosazovala především mladičká 
kanonýrka Dudová. V útoku jsme se trápili a ve 20. minutě jsme pro-
hrávali 7:4. Vzali jsme si oddechový čas a domluvili se, jakým stylem 
a které signály budeme na chomutovskou obranu hrát. Do poločasu 
se nám podařilo zkorigovat stav utkání na rozdíl jedné branky – prv-
ní půle skončila 10:9 pro domácí. Naše obranné řady zahrály velmi 
slušně, ale v útoku jsme zahazovali jednu šanci za druhou a dělali 
z domácí brankářky hvězdu. 

Do druhé půle jsme nastoupili s cílem otočit výsledek a dostat 
se do vedení. Prvních 8 útoků jsme nevstřelili branku, naštěstí i nás 
opět podržela obrana a ani do naší sítě nepadla žádná branka. Od 
40 min. jsme se konečně začali prosazovat, především z rychlých 
brejků, a utekli soupeři na rozdíl tří branek. Nakonec jsme si vybojo-
vali vítězství 18:14. 

Naše obrana v čele s brankařkou dostaly za druhý poločas pouze 
4 branky, čímž nám v podstatě zachránily zápas a velmi pomohly 
k důležitému vítězství. O branky se rozdělily všechny útočnice, ale 
aktuálně nám chybí hráčka, která by to vzala více na sebe. Střelecká 
úspěšnost je hodně mizerná!

Marek Nachtman
trenér družstva

Přeštice „A“ × Blovice „A“ 22:10 (9:5)   20. 9. 2020
Sestava:
brankařky: Černá Zlatuše
obrana: Karlíková Eliška, Fialová Lenka, Janochová Michaela, Zele-
ná Hana, Synáčová Denisa
útok: Štenglová Kateřina (4), Černá Klára (3), Nachtmanová Kateři-
na (2), Hudecová Zuzana (1)
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V neděli jsme vyjeli na horkou půdu do Přeštic. Přeštická děvča-
ta jsou už teď jistými vítězkami naší skupiny a pro nás je důležité 
si udržet druhé postupové místo. Volno dostala brankařka Šebová 
a útočnice Vokurková, dále chyběla dlouhodobě zraněná Dardová. 

Chtěli jsme být Přešticím důstojným soupeřem, což se nám prv-
ní poločas docela dařilo. Domácí dělali spoustu technických chyb 
a nám se dařilo se držet na rozdíl dvou branek. První půle skončila 
9:5 pro domácího favorita. Ale těch šancí, co jsme opět neproměnili, 
bylo opravdu hodně, což se nás drželo i po zbytek zápasu a nakonec 
nás to stálo velký konečný rozdíl ve skóre.

Do druhého poločasu jsme vstoupili s cílem uhrát solidní výsle-
dek až do konce. Ve 40. minutě soupeř vystřídal brankařky a do-
mácí se nám začali vzdalovat. Neproměnili jsme dva šestimetrové 
hody. Ve 46. minutě jsme ještě dostali červenou kartu, která puto-

vala na střídačku za trenérem družstva, a od té chvíle se nám nic 
nedařilo. 

Souboj nakonec skončil zbytečně velkým rozdílem 22:10 pro do-
mácí. Naše obrana zahrála standard, do hry se dostalo všech pět 
obránkyň, po nemoci se vrátila i Hanka Zelená. V útoku byl vidět 
diametrální rozdíl mezi námi a soupeřem v razanci střelby a v pro-
měňování šancí. 

Na všem výše zmíněném dále usilovně pracujeme a doufám, že to 
časem bude už jen lepší. Více takových soubojů jako se soupeřkami 
Přeštic, protože přesně tyto zápasy nám pomohou ke zlepšování se. 

Zbývají nám sehrát poslední tři utkání – doma nás čekají Ejpovice 
a Chomutov, venku Modřany. Nakročeno k druhému postupovému 
místu máme dobře.

Marek Nachtman – trenér družstva

BLOVIČTÍ SOKOLOVÉ SI PŘIPOMNĚLI 
PAMÁTNÝ DEN SOKOLSTVA
Sokolové se už od založení své organizace aktivně zapojovali do 
kulturního, společenského i politického života. Významnou měrou 
se v roce 1918 jako příslušníci legií zasloužili o vznik samostatného 
Československa. Byli dobře organizovaní, zodpovědní, disciplinova-
ní, trénovaní… Zřejmě právě proto byli trnem v oku nacistům. Když 
byl vytvořen v březnu 1939 protektorát Čechy a Morava, bylo vlastně 
jen otázkou času, kdy přijde nějaká sankce ze strany Německa. 

Došlo k tomu 8. října 1941, kdy zastupující říšský protektor Rein-
hard Heydrich rozpustil Českou obec sokolskou a její veškerý maje-
tek úředně zabavil. V noci ze 7.–8. října v rámci tak zvané „sokolské 
akce“ byli pozatýkáni vedoucí činovníci z ústředí, žup i velkých jed-
not. Následně byli vyslýcháni, mučeni a převezeni do koncentrač-
ních táborů. Téměř 93% vedoucích sokolských pracovníků se ke své 

činnosti už nevrátilo. V koncentračních táborech jich bylo umuče-
no a popraveno 3 387, s podlomeným zdravím se jich domů vrátilo 
8 223.

K připomenutí a uctění jejich památky schválila Vláda České re-
publiky právě 8. říjen jako Památný den sokolstva. 

Blovičtí Sokolové se sešli při této pietní akci už podruhé. I le-
tos probíhala oficiální část v sokolovně u památníku zakladatele 
Sokola Miroslava Tyrše. Nejprve nastoupila vlajková četa v krojích 
se slavnostním praporem. Poté všechny přítomné přivítal starosta 
města Robert Zelenka, který zde vystupoval nejen v roli zástupce 
města, ale i jako zástupce Sokola. Součástí vzpomínkového aktu 
bylo i položení věnce k pomníku Tyrše, zazněla česká a sokolská 
hymna.

Po oficiální části se účastníci přemístili do Cecimy, kde na sou-
toku Úslavy s Jiříkovským potokem vypustili symbolické lodičky.
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Rok 1990 byl celospolečensky rokem vel-
kých změn. Ty se samozřejmě týkaly i oblasti 
sportu a Sokola. Lze ho nazvat koncem staré 
a začátkem nové etapy. V tomto roce měla 
jednota celkem 592 členů. V únoru proběhla 
výroční konference TJ Sokol Blovice. V listo-
padu 1990 byla svolána valná hromada. Té se 
účastnilo 94 delegátů. Na další valné hroma-
dě 29. 9. 1991 se zvažoval přechod jednoty 
od ČSTV pod ČOS (Česká obec sokolská). 
Nakonec vše zůstalo při starém díky výsledku 
hlasování – pouze tři ze sedmdesáti účastní-
ků hlasovali pro přechod pod ČOS. V tomto 
roce měla jednota 141 mužů, 125 žen, 41 do-
rostenců, 7 dorostenek, 152 žáků a 71 žaček. 
Také došlo k dalším změnám ve vedení jed-
noty. Sportovat a závodit se ale nepřestalo. 
Dokonce naši sportovci i nadále pokračovali 
ve sbírání úspěchů. Asi nejlépe si vedl oddíl 
juda pod vedením trenéra Františka Vlčnov-
ského.

I když v září 1991 byl odmítnut přechod 
jednoty pod ČOS, stejně k němu došlo. Stalo 
se tak k 1. 1. 1993. Také byl opět zvolen nový 
výbor. Od té doby nám po několik měsíců 
chybí jakékoliv zprávy o dění v jednotě, kon-
krétně do 9. 3. 1995 nejsou dochované žád-
né záznamy. S jistotou se dá jen říci, že došlo 
k problémovému pronájmu sokolovny, a že se 
velmi rychle střídali lidé na postu hospodáře 
jednoty. Záznamy o činnosti máme až po zvo-
lení Jana Fialy starostou a Jaroslava Houdka 
tajemníkem. Velmi důležitý byl v této době 
stále problematický pronájem sálu. I přes jeho 
poškození se zde i nadále pořádají různé akce. 
Také proběhla oprava hlavní tribuny, ubytovny, 
z bývalé kotelny byla vybudována šatna pro 
rozhodčí. Dále proběhly s finančním přispě-
ním města úpravy v Tyršově ulici, bylo zřízeno 
parkoviště, byla zrekonstruována budova u te-
nisových kurtů a byla zakoupena nová sekač-
ka. I nadále se rozvíjela sportovní činnost a to 

i netradiční akce nebo akce pod mezinárodní 
patronací.  20. května 2000 se poprvé konal 
Běh Terryho Foxe. Tato akce se v rámci boje 
s rakovinou pořádala ještě dlouhá léta (i když 
později i pod jiným názvem). Na výběr byly 
trasy o délce 2 700 metrů nebo 1 000 metrů. 
Běh Terryho Foxe nahradil Běh naděje s tra-
sou o délce 2 500 metrů. I přes změnu názvu 
zůstala původní myšlenka stejná. ČOS v roce 
2001 převedla do svého majetku sokolovnu 
s veškerými pozemky jednoty kromě hřiště 
v Kamensku. K převodu tohoto hřiště do vlast-
nictví Sokola došlo z důvodu problémových 
vlastnických vztahů až v roce 2004 za částku 
72 000 Kč. V roce 2004 se Sokolu také z dese-
tiletého pronájmu p. Sýkory vrátil sál sokolov-
ny. Bohužel budova byla po tolika letech, kdy 
se zde konaly diskotéky, v žalostném stavu. 
Díky nutným opravám se jednota dostala do 
finančních potíží. Na renovaci pracovali hlavně 
samotní členové jednoty. V opraveném sále se 

HISTORIE BLOVICKÉHO SOKOLA – 6. ČÁST 
(OD 90. LET 20. STOLETÍ DO SOUČASNOSTI)

PODĚKOVÁNÍ ZA REPREZENTACI 
Od 15. 8. 2020 do 23. 8. 2020 se uskutečnil další ročník Sportmanie 
v Amfiteátru a parku za OD Plaza v Plzni. Součástí všech sportov-
ních aktivit, které zde bylo možno vidět, byl i běh na 5 000 m pro 
širokou veřejnost. Běhu se v průběhu týdne zúčastnili i mladí běžci 
z atletického kroužku při TJ Sokol Blovice. Osmiletý Marek Kadeřá-
vek, který celou trať uběhl v krásném čase 31 minut 55 vteřin a v cel-
kovém pořadí skončil na pěkném 79. místě mezi 324 účastníky toho-
to běhu všech věkových kategorií mužů i žen. Ještě o trošku lépe si 

vedla Tereza Kadeřávková, která doběhla v čase 27 minut 50 vteřin 
a mezi všemi účastníky doběhla se umístila na vynikajícím 47. místě. 
Tyto krásné výsledky pro oba dva znamenali první místo ve svých 
věkových kategoriích.

Oběma bychom tímto chtěli pogratulovat k výborným výsledkům 
a poděkovat za reprezentaci našeho kroužku a celé TJ Sokol Blovice.

Trenéři atletického kroužku
Ivana Vrátníková, Karel Prokopec

VZPOMÍNKA NA IVANA
Na Blovickém hřbitově se v neděli 21. 9. 2020 sešli zástupci Města 
Blovice v čele se starostou Robertem Zelenkou a členové výboru 
TJ Sokol Blovice v čele se starostou Karlem Prokopcem, aby se spo-
lečně poklonili a uctili památku „bratra“, kamaráda Ivana Bystřického, 
který nás právě před rokem v tento den navždy opustil.

Ivan dlouhá léta neúnavně pracoval jak pro Blovickou TJ Sokol, 
tak i pro naše město. Byl vždy ochotný pomoci a připraven věnovat 
svůj čas pro rozkvět města i Sokola. V našich srdcích bude navždy. 

Čest jeho památce!
Za Město Blovice a TJ Sokol Blovice

Robert Zelenka, Karel Prokopec
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pořádala jako první Silvestrovská zábava. Po špatné předchozí zkuše-
nosti s pronájmem sálu se Sokol rozhodl, že v budoucnu bude pronají-
mat pouze restauraci. U této myšlenky se bohužel dlouho nevydrželo. 
Zjistilo se totiž, že restaurace nevynáší tolik, kolik si jednota představuje, 
a tak byl sál opět pronajat, a to až do roku 2011. Díky novým ziskům se 
mohla pořídit nová sekačka, byl vylepšen trávník na hřišti pro kopanou, 
vybudován přístřešek před vchodem do restaurace a došlo k vylepšení 
vybavení a modernizaci ubytovny. 

Největší akcí roku 2008 se stalo vybudování umělého trávníku na 
hřišti pro házenou. Vedle vlastních finančních prostředků jednoty bylo 
využito finančního příspěvku města Blovice, Plzeňského kraje a peněz 
ze státního rozpočtu. Slavnostního otevření hřiště se kromě představite-
lů města zúčastnil i tehdejší premiér vlády M. Topolánek. Investice do tak 
potřebné věci, jako byla stavba nového hřiště, které nahradilo původní 
povrch tvořený škvárou, byla velmi dobrým rozhodnutím. I proto, že se 
ženám v roce 2010 podařilo zvítězit v kvalifikaci a postoupit po 25 letech 
do I. ligy. 

Rok 2009 se nesl ve znamení oslav 120. výročí založení Sokola 
v Blovicích. I v následujících letech jednota zaznamenala řadu úspěchů. 
Házenkářky postoupily do I. ligy národní házené, fotbalisté postoupili 
do I. A třídy a i starší žáci slavili úspěchy. Družstvo dospělých mužů se 
v tenisu probojovalo do krajské soutěže 1. třídy. Přes velikou konkurenci 
43 družstev v kraji (19 v okrese) se družstvo Davis Cupu dostalo do 1. di-
vize, což je skvělý úspěch. Dne 20. srpna 2011 členové národní házené 
oslavili 90 let. 

Odbor všestrannosti začal pořádat turistické ,,Šlápoty”. Sokol pořádá 
spoustu kulturních akcí, podílí se i na mnoha akcích města. Pravidelně 
pořádá dětské dny, maškarní bály, plesy sportovců a tělocvičné akade-
mie, masopustní reje, reje čarodějnic, účastní se městských slavností. 
V dětských kategoriích se zapojují dětští členové do závodů Sokolské 
všestrannosti – gymnastika, šplh, atletika, plavání – a to velmi úspěšně. 
Dále byl znovuobnoven Běh 17. listopadu, kterého se rok od roku účastní 
víc a víc běžců i ze vzdálených koutů Čech. Posledních dvou ročníků se 
zúčastnili i závodníci z našeho partnerského německého města Triptis. 
Začaly se pořádat Charitativní běhy. Pravidelně se cvičí zumba, probíhá 
cvičení pro rodiče s dětmi, mladší a starší žactvo a pro ženy. Zástupci 
všestrannosti také pravidelně nacvičují na Všesokolské slety, na Sokol-
Gym, účastnili se i mezinárodních Světových gymnaestrád v Helsinkách 
a v Dorbirnu. V této činnosti pokračují i v letošním roce, kdy se začíná 
s přípravou na SokolGym 2021.

V průběhu posledních deseti let se činnost jednoty stále zaměřuje na 
rozvoj sportovních i kulturních aktivit. I v samotném areálu došlo k mno-
ha změnám a úpravám.

K dispozici sportovcům je kromě nového házenkářského hřiště i zce-
la nové víceúčelové hřiště, kde se hraje nohejbal a schází se zde různá 
družstva volejbalistů. Před několika lety se vybudovalo umělé zavlažo-
vání fotbalového hřiště. Veřejnosti slouží nádherná in-line dráha a park 
s posilovacími prvky pro všechny věkové kategorie. V blízkosti házen-

kářského hřiště vznikl bikepark, v areálu je i venkovní stůl 
na stolní tenis. Byla opravena hlavní tribunu. U tenisových 
kurtů je nové hřiště pro děti s velkým pískovištěm. Tenisté 
průběžně vylepšují kurty, fotbalisté si vybudovali klubovnu. 
A v neposlední řadě je to samotná sokolovna. I ta prošla 
v posledních deseti letech různými rekonstrukcemi. Má 
nová okna, s pomocí města byla vybudovány nové veřejné 
toalety. Také v hlavním sále bylo provedeno mnoho úprav 
poté, co se opět vrátil do vlastnictví Sokola. Především byl 
celý sál nově vymalován a pořádají se zde kulturní a spo-
lečenské akce nejen v rámci Sokola, ale třeba i hudební 
škola zde pořádá některé své koncerty. 

V roce 2013 se nechala vyrobit replika první ze tří vlajek 
– ta velká slavnostní. V dalších letech k tomu přibyla ještě 
žákovská a dorostenecká. A právě historií vlajky se bude-
me zabývat v příštím článku.

Za TJ Sokol Blovice V. Cuplová

SokolGym Praha 2015

Závody sokolské všestrannosti – plavání 2016

Ples sportovců 2017

Akademie 2017
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XVI. Všesokolský slet 2018, Praha

XVI. Světová gymnaestráda Dornbirn, 2019

XVI. Světová gymnaestráda Dornbirn, 2019
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BLOVICKÁ CIHELNA 
Dovolte, abych se vyjádřil k nákupu cihelny a uvedl tuto záležitost 
na pravou míru. Předně bych chtěl uvést, že nejsem proti nákupu, 
ale ne za níže uvedenou cenu. Na Zastupitelstvu města (dále ZM) 
dne 11. 9. 2019 byl schválen rozpočet na rok 2020, který obsahoval 
alokaci 2,9 mil. Kč na výkup pozemků bývalé cihelny. Bylo pouze 
řečeno, že demolice cihelny vyjde na dalších 4,5 mil. Kč. Žádná 
celková cena či znalecký posudek nebyl předložen. Je lež, že jsme 
schválili záměr výkupu. U takto velkých a nákladných výkupů se oče-
kává logicky samostatné projednání. Na dalším ZM, které se konalo 
v Lidovém domě, byl ze strany Rady města (dále RM) předložen zá-
měr nákupu bývalé cihelny včetně pozemků za 8 mil. Kč. Tato cena 
nebyla podložena žádným posudkem. Ze strany vedení města bylo 
sděleno, že tuto částku požaduje majitel pan Čejka. Ze strany pana 
Podušky a mé bylo navrženo vypracování znaleckého posudku, aby-
chom měli představu o skutečné ceně předmětného nákupu. Jen po-
dotýkám a pozastavuji se nad tím, proč RM tento posudek nenechala 
vypracovat a rovnou záměr předložila ZM bez posudku. Musíme se 
chovat přece jako řádní hospodáři. Schvalování nákupu se odložilo 
na další ZM s tím, že bude vypracován posudek. Dne 2. 9. 2020 
nám byl předložen posudek, který se „shoduje“ s cenou 8 mil. Kč. Po 
prostudování mém i odborníky nabývám dojmu, že tato cena je velmi 
nadhodnocena. Uvedu jeden příklad: byl naceněn i dřevěný srub, 

který není majetkem pana Čejky a to na částku cca 400 000 Kč. Při-
čemž tento srub dle slov starosty defakto neexistuje. Nechápu tedy 
z jakého důvodu byl naceněn. Dále město, bohužel, koupilo i černou 
skládku u cihelny (výkopový materiál z několika staveb), za který 
majitel obdržel nemalé finanční prostředky. Dále mi v posudku chybí 
sanace černého rybníka plného mazutu, který je vedle cihelny. Ci-
helnu jsme tedy koupili za 8 mil. Kč, demolice cihelny je vyčíslena 
na dalších 5,5 mil. Kč. Nákup nás vyjde celkem na 13,5 mil. Dále se 
podivuji na tím, že vedení již argumentuje, že prodá část pozemku, 
kde se nachází srub, jejich uživatelům za 2,5 mil. Kč, přičemž neví, 
zda za tuto částku uživatelé pozemky koupí. Jen podotýkám, že od-
prodej musí schvalovat ZM, což se zatím nestalo.

Na ZM jsem u bodu nákupu cihelny navrhl hlasování po jménech 
zastupitelů. Aby bylo jasno, kdo a jak hlasoval: Pro – zastupitelé – 
Zelenka, Hodek, Vlach, Šroubková, Tolar, Prokopec, Januš, Černíko-
vá, Hrubá. Proti – zastupitelé: Červený, Králová, Poduška, Andrlík. 
Zdržel se zastupitel Kopal. Myslím si, že se mělo dále s majitelem 
vyjednávat o ceně. V této době, když se městu snižují příjmy, je velmi 
nehospodárné takto nakupovat pozemky, které nejsou pro město vý-
znamné, za tak vysokou cenu. Jak již bylo v BN napsáno, město již 
v současné době čerpá finanční rezervy z minulých let. 

Bc. Andrej Červený, zastupitel města Blovice

VYJÁDŘENÍ K ČLÁNKU „PROČ NEVOLIT ANO“
Musím se vyjádřit k obsahu článku pana Ing. Miloše Seidla, který je 
zaměstnancem městského úřadu Blovice. Chápu a plně respektuji, 
že lidé mají různé názory na politické strany či hnutí. Ale považuji 
za nefér, aby 14 dnů před krajskými volbami tohle redakční rada 
otiskla. Bývalo v Blovicích zvykem, že před volbami mohla strana 
či hnutí se v BN prezentovat na jedné stránce. Nové vedení je zřej-
mě jiného názoru s tím, že se může takto vyjádřit jen někdo a druhý 
nemá šanci reagovat. Ještě bych pochopil, kdyby protistrana měla 
možnost se v témže čísle se vyjádřit. Ale bohužel. Velmi mě to 
mrzí. V článku pan Ing. Seidl poškozuje politické hnutí ANO 2011, 
které se nemá možnost ke skutečnostem před volbami vyjádřit. Je 
tohle ze strany vedení města demokratický postup? Nicméně senior 

taxi již v Plzni velmi dobře funguje a je hojně využíváno seniory. Ne 
každý senior má možnosti vlastní dopravy k lékaři apod. Nebudu 
zde dělat svou kampaň, ale v Plzeňském kraji budu podporovat ka-
ždé dobré řešení a ulehčení života občanům. Což také dělám i ve 
svém volném čase, zdarma a rád, když například zalévám zeleň 
po městě nebo jsem v rámci první vlny pandemie zajišťoval vstup 
společně s městskou policií Blovice u zdravotního střediska. Péče 
o zeleň patří do Vaší náplně práce. I přes Váš článek, který hrubě 
poškodil politické hnutí ANO 2011, jsme dokázali zvítězit v 10 kra-
jích včetně Plzeňského i v samotných Blovicích. Za což našim vo-
ličům moc děkuji.

Bc. Andrej Červený, zastupitel města Blovice

STANOVISKO REDAKCE BLOVICKÝCH NOVIN K PŘÍSPĚVKŮM 
PROČ NEVOLIT ANO Z MINULÉHO ČÍSLA BN 
A VYJÁDŘENÍ K ČLÁNKU „PROČ NEVOLIT ANO“ 
Z TOHOTO ČÍSLA BN
Rada města ve spolupráci s redakcí Blovických novin stanovi-
la podmínky pro zveřejňování volebních agitací pouze v případě 
komunálních voleb, kdy je každému kandidujícímu subjektu vy-
hrazen prostor v rámci daného vydání Blovických novin. U všech 
ostatních voleb (parlamentní, krajské, senátní atd.) není umož-
něno kandidujícím subjektům v Blovických novinách uveřejňovat 

svoje kandidátní listiny, volební programy apod. A to ani v rámci 
placené reklamy. 
V případě článku Proč nevolit ANO z minulého čísla se nejednalo 
o agitaci žádného volebního subjektu, nýbrž o názor občana na-
šeho města. Tyto články jsou v rámci našich novin uveřejňovány 
vždy, v rámci demokratických zásad, bez cenzury a samozřejmě 
po splnění etických podmínek.

Za redakci Blovických novin
Bc. Václav Podroužek, šéfredaktor BN

PODĚKOVÁNÍ ZA PODPORU VE VOLBÁCH
Vážení občané, dovolte mi poděkovat za Vaši podporu Hnutí 
ANO 2011 ve volbách do krajského zastupitelstva Plzeňského 
kraje. Mám velkou radost, že v Blovicích a na jižním Plzeňsku 
máme tak velikou podporu. Jako vítěz voleb se budeme snažit 
udělat vše proto, abychom Vás nezklamali.

Bc. Andrej Červený, 
zastupitel města Blovice

PODĚKOVÁNÍ VOLIČŮM ODS
2. a 3. října proběhly volby do krajských zastupitelstev. V našem 
městě se o hlasy voličů ucházelo 16 politických uskupení.
Děkuji všem, kteří i přes epidemickou situaci v tak velkém počtu 
přišli odevzdat svůj hlas. Děkuji zvláště voličům ODS, kteří se 
zasloužili o velmi dobrý výsledek v našem městě.
Se ziskem 20 % skončila ODS těsně druhá za vítězným ANO 
s 21 %. I v okrese Plzeň-jih blovická ODS uspěla. Skončila druhá 
za vítězstvím ODS v Přešticích.
V ODS si těchto výsledků velice vážíme. Ještě jednou velké po-
děkování všem, kteří ODS volili.

Jan Poduška
předseda MS ODS Blovice

Ostatní
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HOŘEHLEDY DNES VYSLALY DO SVĚTA 33 NOVÝCH GOLFISTŮ!
Stejně jako loni jsme i letos připravili pro obyvatele jižního Plzeňska 
– Kokšíňáky – golfové tréninky zdarma. S podporou nám nejbližších 
měst Spálené Poříčí a Blovice a pod záštitou České golfové fede-
race a projektu Bav se golfem jsme každou sobotu od 13. června 
do 26. září poctivě trénovali golfové odpaly, putty, příhry, pravidla, 
troubleshoty,… A nadšení našich sousedů nám každou sobotu vyrá-
želo dech. Na první trénink dorazilo 40 zájemců a po celé 4 měsíce 
neklesl zájem pod 28 hráčů na trénink. Celkem jsme zvládli odtréno-
vat 466 člověkohodin.

Během setkávání jsme se zaměřovali na veškeré atributy golfové 
hry, stejně jako na pravidla, pohyb po hřišti, chování i nepsanou etiku 
a etiketu. Bylo skutečně úžasné pozorovat, jak se první nesmělé po-
kusy mění v krásné ladné rány. Jak se tvoří nová přátelství, která se 
při hře na hřišti prohlubují. A jak se všichni poctivě a zdatně připravují 
na finále celé tréninkové snahy – Kokšíňáci Open 2020!

Turnaj na 9 jamek, který byl zároveň zkouškou na zisk zelené 
karty. Sraz byl v 8.30, takže první nedočkavci už za rozbřesku od-
palovali míče do tmy drivingu. V 9 hodin rozřízl hořehledský vzduch 
canon start a všech 35 hráčů vyrazilo za svým cílem, který byl na-
konec úspěšně pokořen 33 z nich. Společný oběd, rozdání pohárů 
i certifikátů proběhlo v restauraci Pod Kokšínem.

A my všem novým golfistům přejeme, ať jejich rány rozráží vzduch 
kýženým směrem a putty neomylně padají na dna jamek po celém 
širém golfovém světě!

 ZAHRÁDKÁŘI MEZI LOUTKAMI
Každoročně naše ZO ČZS pořádá zájezdy pro členy, zajímavá po-
znávání pro důchodce, akce a soutěž Mladý zahrádkář pro děti. 
V letošním roce se uskutečnil, z důvodu pandemie, zatím jeden 
výlet 16. 9. pro důchodce do Plzně. Bylo nás přihlášeno hodně, ale 
bohužel někteří se obávali nákazy.

Nejdříve jsme navštívili Muzeum loutek, kde nás překvapil pěk-
ný program pro dospělé. Seznámili jsme se s historií kočovných 
společností a Škodova divadla, které je představeno oživeným mo-
delem. Část expozice je věnována Loutkovému divadlu feriálních/
prázdninových/osad, v němž působili umělci Karel Novák, Josef 
Skupa a Jiří Trnka. Na jeho jevišti také poprvé stanuly loutky Spej-
bla a Hurvínka. O tom, že loutkářská tradice v Plzni neskončila, 
jsme se přesvědčili v místnosti věnované amatérským souborům, 
ale i profesionálnímu Divadlu Alfa. V multifunkčním sále jsme si 
zkusili s loutkami manipulovat a seznámili se s různými technikami 
vodění loutek. S různými typy loutek jsme se také vyfotografovali 
a na několik minut sundali roušky.

Pak jsme obdivovali Starou židovskou synagogu z r. 1859. Od 
výstavby Velké synagogy v r. 1893 upadl její význam. Po kompletní 
rekonstrukci v r. 2010–2014 slouží opět bohoslužebným účelům. 
Stará synagoga má dvě patra. Stálá expozice v 1. patře je věno-
vána židovským dějinám Plzeňska, výstava ve druhém patře pak 
židovským zvykům a tradicím. Vedle synagogy byla v r. 1875 po-
stavena Pomocná synagoga, která sloužila jako židovská základní 

škola. Dnes se v prostoru Pomocné synagogy nachází památník 
plzeňských obětí holokaustu. Jména více než 2600 židů zapsala 
na oblázky plzeňská veřejnost v r. 2002. Nápisy obnovují studenti 
plzeňských škol.

Doufáme, že se nám v tomto roce ještě podaří uskutečnit další 
zajímavá exkurze.

Za výbor ZO ČZS Hana Menclová
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UPRAVENÉ LETNÍ SOUSTŘEDĚNÍ MLADÝCH HASIČŮ
V roce 2019 se členové kroužku Mladých hasičů při SDH Blovice zú-
častnili čtyřdenního letního soustředění na Hracholuskách. Jelikož se 
soustředění setkalo s velkou spokojeností především z řad mladých 
členů, naplánovalo se na rok 2020 soustředění znovu a rovnou na celý 
týden. Bohužel, stejně jako téměř do všech činností i do této plánova-
né akce nám zasáhla pandemie koronaviru. Kdy došlo ke zpřísnění 
všech možných podmínek pro pořádání podobných akcí. Jelikož jsme 
nechtěli, aby děti přišly o možnost takovéto společné akce, rozhodli 
jsme se poupravit původní plány.

Soustředění nakonec proběhlo pouze o víkendu od 7. do 9. srpna 
2020. V pátek odpoledne se sešly všechny děti na hasičské zbrojnici, 
kde za pomoci několika dospělých pomocníků postavily vojenský stan, 
který se jim stal po dobu celého víkendu místem pro ubytování. Dále 
se připravilo občerstvení a táborák. Poté děti trávily čas hraním růz-
ných míčových her, po kterých následovalo posezení u táboráku, kde 
nám naše mladé členky Míša a Anička zahrály na kytaru.
V sobotu ráno nás čekal budíček již v šest hodin, děti si nachystaly 
snídani a po ní se vyrazilo na výlet do Prahy, konkrétně do Zoologické 
zahrady Praha. V ZOO jsme se rozdělili do skupinek a prošmejdili celý 
areál. Po celodenním výletu a návratu zpět na zbrojnici jsme se zchla-
dili v kádi a po táboráku a hře na kytaru jsme unaveni ulehli ke spánku. 
Po nedělní snídani jsme vyrazili na společné koupání do kempu Ra-

dost na Hracholuskách, s sebou jsme si vezli i zásahový člun, který 
jsme si zapůjčili od naší jednotky. Celý den jsme trávili ve vodě a jízdou 
na člunu po zákoutích hracholuské přehrady. Po podvečerním návratu 
zpět na zbrojnici jsme uklidili veškeré věci a po společné večeři jsme 
se rozešli k domovům.
Rád bych poděkoval společnosti Arriva Střední Čechy za sponzorskou 
podporu ve formě zapůjčení jejich autobusu na výlet do Prahy. Dále 
také Městu Blovice za zapůjčení městského autobusu na zajištění do-
pravy na Hracholusky. Také děkujeme firmě Maso Brejcha za darování 
vuřtů k opékání. Je potřeba poděkovat i členům sboru, kteří se podíleli 

na zajištění tohoto víkendu: Josefu Synáčovi, Jakubu Berglovi, Lence 
Vaněčkové a také Františku Vaněčkovi st., bez jejichž pomoci by sou-
středění neproběhlo.
Doufáme, že i přes omezení, se kterými jsme se museli poprat, se 
dětem víkend líbil a užily si ho. Snad se situace do příštího léta uklidní 
a my budeme moci uskutečnit soustředění Mladých hasičů v takové 
formě, v jaké bylo plánováno již letos. 

Za kroužek Mladých hasičů Martin Doležal
Vedoucí kolektivu Mladých hasičů, SH ČMS – SDH Blovice
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HOKEJBALISTÉ ZAHÁJILI SEZÓNU
Přípravka
Na první turnaj vyjela přípravka do Třemošné. Zde se utkala s domácími 
a také s Dobřany.

První zápas proti domácím byl hodně vyrovnaný, bohužel jsme ne-
proměňovali vytvořené šance a tak se soupeř radoval z vítězství 3:1

V zápase s Dobřany to byly gólové hody, bohužel více míčků končilo 
v naší bráně. I vinou únavy jsme prohráli 5:16. Pozitivní je počet vstře-
lených gólů.

V obou zápasech byli kluci pochváleni za předvedenou hru. U účast-
níků letního kempu byl patrný velký posun v herních činnostech. 

Mladší žáci
HBC Prachatice Highlanders – SK INTER Blovice 3:1 (1:0, 1:1, 1:0)
V prvním zápase sezóny jsme odcestovali do Prachatic. A byla to premi-
éra nejen některých hráčů, ale také blovického busu, který nás poprvé 
v historii klubu dopravil na zápas. Děkujeme tímto městu Blovice, že ta-
kovou možnost nabízí.

Samotný zápas se hrál za příjemného počasí a soupeři se do sebe 
bez respektu pustili. Nám trvalo trochu déle, než jsme se rozkoukali a tak 
jsme museli odolat několika šancím soupeře. Pak jsme se také osmělili 

a zahrozili jsme, zejména z brejků. Bohužel jsme ještě v první třetině 
inkasovali, když se soupeř prosadil dorážkou z brankoviště.

Protože jsme byli soupeři rovnocenným partnerem, šli jsme do druhé 
třetiny s cílem vyrovnat skóre. To se dlouho nedařilo, přestože příležitosti 
jsme měli. Nakonec to vzal na sebe z pozice obránce Robin Terelmes, 
který gólově završil delší tlak v pásmu soupeře – 1:1. Radost netrvala 
dlouho, hned po bully soupeř z nemožného úhlu propasíroval míček do 
naší branky a tak jsme opět ztráceli.

Třetí třetina měla stejný cíl jako ta druhá, tedy alespoň srovnat stav. 
Opět jsme k tomu několik možností měli, ale nezadařilo se ani po redukci 
sestavy na 2 útoky. Poté zafungovalo staré známé nedáš dostaneš, kdy 
po naší šanci z protiútoku šťastně skóroval soupeř a určil tak konečné 
skóre utkání.

V našem týmu se v dobrém světle předvedlo hned několik nováčků, 
pro které byl tento zápas prvním soutěžním. Všichni podali výkon na 
samé hranici svých možností a zkušenější kluci jim pomohli ve zdárném 
startu. Pokud budeme pokračovat v poctivém tréninkovém procesu, ur-
čitě se dostaví i lepší výsledky.

SK Suchdol nad Lužnicí – SK INTER Blovice 11:0 (1:0, 7:0, 3:0)
Krásné počasí nás přivítalo v nejvzdálenějším místě soutěže mladších 
žáků. První třetina se nám vcelku vydařila, drželi jsme se soupeřem ob-
stojně krok. Nedostávali jsme se příliš do šancí, ale soupeři jsme toho 
také moc nedovolili. Škoda inkasovaného gólu v této části hry.

Druhá třetina byla, dá se říct, pohromou. Kluci z nějakého důvodu 
nedokáží svoje nasazení z tréninku přenést do zápasu a když, tak ne po 
celý zápas. Soupeř si v našem obranném pásmu dělal takřka co chtěl 
a proměňoval jednu šanci za druhou. Přitom spoustu šancí ještě pochy-
tal náš gólman Šimon Kasl.

Třetí třetina přinesla z naší strany viditelnou snahu vstřelit alespoň 
čestný úspěch. Bohužel se to i přes několik možností z brejků nepodaři-
lo. Soupeř dal pak výsledku konečnou podobu 11:0.

Náš oddíl navštívila během září spousta nových tváří. Jsme rádi, že 
je náš sport zaujal a že se na trénincích dobře baví. Stále však hledá-
me hráče ročníku 2007 a mladší. Aktuálně je nejmladšímu hráči, který 
s námi trénuje 5 let a vede si znamenitě. Na trénink dorazila také první 
děvčata, která se do práce pustila s neutuchající vervou. 

Děkujeme všem za přízeň a doufáme, že nám žádný vnější vliv ne-
přeruší a nevezme radost ze hry.

Daniel Král & Ladislav Mráz
SK INTER Blovice, oddíl hokejbalu
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ROZVOJ SOCIÁLNÍCH SLUŽEB NA BLOVICKU AKTUÁLNĚ
Od července, kdy byl projekt plánování rozvoje sociálních služeb na 
Blovicku zahájen, se realizační tým věnuje získávání co nejvíce infor-
mací z terénu. Byly rozeslány dotazníky starostům všech obcí a ná-
sledně s nimi byly provedeny rozhovory o sociální situaci v obcích. 
Realizátoři hovořili také s poskytovateli sociálních služeb (Diecézní 
charita Blovice, Dům pro seniory Vlčice a Sociální a zdravotní cen-
trum Letiny) s cílem zjistit, jaké problémy lidi žijící na Blovicku tíží  
a je-li v možnostech stávajících sociálních služeb tyto problémy řešit. 
Na obdobné dotazy odpovídaly také sociální pracovnice městských 
úřadů v Blovicích a ve Spáleném Poříčí.

Ve středu 23. září se sešla na svém prvním jednání řídící skupina 
projektu a přijala základní dokumenty, které naleznete spolu se zápi-
sem na stránkách https://www.blovice-mesto.cz/organizace-a-sluz-
by/socialni-sluzby/.

Veřejnost byla oslovena anketou, která byla zveřejněna v Blovic-
kých novinách i ve Spálenopoříčském zpravodaji a prostřednictvím 
České pošty distribuována do všech domácností ve všech obcích 
v ORP Blovice. Anonymně se tak můžete k sociální situaci ve Vaší 
obci vyjádřit také Vy. Vyplněnou anketu můžete odevzdat do schránky 
obecního úřadu v místě Vašeho bydliště, a to do 15. 11. 2020. An-
ketu lze také vyplnit elektronicky, a to na webových stránkách Blovic 
pod odkazem https://www.blovice-mesto.cz/organizace-a-sluzby/
socialni-sluzby/. Odkaz na elektronické vyplnění ankety je však i na 
stránkách Spáleného Poříčí a dalších obcí.

Výzvu sdělit svůj názor a více se do projektu zapojit, vyslyšelo za-
tím 5 zájemců z řad veřejnosti, kteří svými zkušenostmi a názory chtě-
jí přispět zejména ke zlepšení situace osob a rodin pečujících o děti 
nebo jiné členy rodiny s různým zdravotním postižením.

Pokud jste se i Vy setkali ve svém životě s obtížnou situací nebo ji 
právě prožíváte a chcete své zkušenosti předat dál, kontaktujte koordi-
nátorku projektu Blanku Kohoutovou, tel. 607 158 192, e-mail: blanka.
kohoutova@cpkp.cz.

VZPOMÍNKA 

Dne 18. 10. 2020 jsme vzpomněli 
na nedožitých 80 let pana VÁCLAVA METLIČKY.

Stále vzpomínají a nikdy nezapomenou 
manželka, dcera, sestra a ostatní příbuzní

VZPOMÍNKA 

Dne 26. 10. 2020 uplynou 2 smutné roky,
kdy nás náhle opustil pan VÁCLAV KŮS,
jednatel firmy Zeten. Kdo jste ho znali a měli rádi, 
věnujte mu, prosím, tichou vzpomínku.

S úctou vzpomínají 
přítelkyně Naďa s dětmi Adamem a Evou, 

Maruš a Václav Tolarovi, Jiři a Zdeněk Černí 

VZPOMÍNKA 

Odešla jsi, jak si to osud přál,
v našich srdcích a vzpomínkách zůstáváš dál.
Dne 17. října uplynul druhý smutný
rok od chvíle, kdy nás navždy opustila
starostlivá maminka, babička a prababička
paní MARIE BENDOVÁ ze Štítova.

Za tichou vzpomínku děkuje rodina
Bendova, Skalova a Kocmanova

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme touto cestou bývalému starostovi panu Janu Poduškovi za 
přímluvu a zprostředkování opravy laviček v parčíku u našeho bytové-
ho domu u školní zahrady v Blovicích. Poděkování patří též panu Vác-
lavu Šneberkovi, který vyrobil lavičky úplně nové. Tito dva lidé přispěli 
k příjemnému posezení nejen nám, ale i cestujícím z blízkého nádraží.

Obyvatelky ze sousedních domů 
Dušková, Fiedlerová, Supíková

DÁRCE
Obdaroval jsem místní Lidový dům několika tisíci korunami. Do míst-
ní knihovny jsem dal celého Aloise Jiráska, tj. víc jak čtyřicet knih, 
z kterých se dnešní mládež může učit. Mohu doporučit Psohlavce, 
je to nádherné české a vlastenecké počteníčko. Dále jsem věnoval 
dolů, na halu, krásnou kytku, která je vysoká téměř až do stropu.

Miroslav Choun
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K
V A L I T U

dle ser veru rychlost.c
z  GARANTUJEME

VOUCHER na 3 měsíce internetu 
zdarma pro Blovice a okolí

Kvalitní a rychlé připojení
HD WiFi router ZDARMA

Instalace ZDARMA

INTERNET
Až 145 TV kanálů, HD kvalita
Zpětné přehrání 7 dnů
Pro TV, PC, tablety a mobily

TELEVIZE+

250 Kč
90 Kč

www.u-n.cz 373 705 705
United Networks SE, Nepomucká 1232/215, 32600 Plzeň
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BLANKA HRDINOVÁ
• výkup a likvidace kovového odpadu, odpadu kategorie O

• ekologická likvidace autovraků včetně potvrzení
• pneuservis, prodej pneu

Provozovna:
SEČ u BLOVIC (seník)

Provozní doba:
 Po–Čt    8.30–12.00 hodin
  13.00–16.30 hodin
 Pá–So   8.30–12.00 hodin

Při větším množství (min. 2000 kg) možný odvoz

371 520 349 • 602 414 219
www.kovoodpad.cz • www.pneusec.cz

Vydává Město Blovice.
Redakce: Lidový dům Blovice, tel.: 371 522 236, e-mail: info@ldblovice.cz

Redakční rada: Bc. Václav Podroužek, V. Kranátová
Názory pisatelů nevyjadřují stanovisko redakce a za každý článek odpovídá jeho autor.

DTP a Tisk: Typografik centr, Jiráskovo nám. 24, 326 00 Plzeň
Povoleno: MK ČR E 12370

 Náklad: 1 500 ks  Zdarma

Blovické noviny

Naše inzerce

PROVÁDÍM veškeré elektrikářské, instala-
térské, výkopové a stavební práce.
Pokud máte zájem o rekonstrukci, či stavbu 
domu, rád se s vámi sejdu a vše proberu.
Tel: 606 397 540.

PRODÁM palivové dřevo 2m klády s kami-
onovou dopravou a složením hydraulickou 
rukou. 44 prm + doprava = 17 900 Kč. Tel.: 
606 397 540.

PRODÁM zdravotní nástavec na wc, levně. 
Tel.: 739 624 707.

HLEDÁM pronájem prázdného bytu 1+1 
v Blovicích a okolí. Tel.: 704 077 808, Lo-
ritová.

PRODÁM osobní automobil ŠKODA FELI-
CIA KOMBI rok výroby 2000. TK do Dubna 
2022. Zn. Levně. Blovice Tel.: 602 736 809.

HLEDÁM pronájem prázdného bytu. Nej-
lépe asi 40 m2, např. 1+1. Dlouhodobě od 
r. 2021. Tel.: 731 933 728.

PRODÁM zcela nový, pouze rozbalený 
sprchový kout Hüppe Trend Easy 90 × 90, 
posuvné dveře 2dílné rohové, výška 2 m. 
Cena dohodou. Tel.: 732 622 971.

PRODÁM nový betonový studniční poklop 
dvoudílný průměr 130 cm. Tel.: 606 318 084

PRODÁM trámy různých rozměrů, fošny 
5 a 6 cm a prkna 2,5 cm vše v délce 5 m, 
dále palivové dříví suché v délce 1 m a ští-
pané 30 a 50 cm. Cena dohodou. Tel.:  
604 570 939.

BEZPLATNÁ 
ŘÁDKOVÁ INZERTNÍ RUBRIKA

Zde můžete inzerovat prodej, kou-
pi, darování, výměnu a další. Týká se 
inzerátů do velikosti 5 × 2 cm. Vaše 
nabídky můžete zaslat mailem: info@
ldblovice.cz, telefonem: 371 522 236, 
737 740 174 nebo je přijít zadat osobně. 
Řádkovou inzerci naleznete také on-
-line na našich webových stránkách 
www.lidovydumblovice.cz – vpravo 
dole na úvodní straně nebo v sekci 
Blovické noviny.

KOUPÍM sekačku na vysokou trávu bubno-
vou (perla, otava, blanice, robus, jikov, mf 70,) 
nejlépe s pojezdem, může být i rozbitá, dále 
koupím nějaký starší motocykl jawa čezet 
i s spz nebo bez spz a sháním starší pilu 
tovární výroby s podavačem tak do 3–4 tis. 
Tel.: 607 702 073.

PRONAJMU od 1. 1. 2021 dlouhodobě byt 
1+1 (47 m2) v panelovém domě v Blovicích. 
Kontakt: bytblovice@email.cz

KOUPÍM kompresor orlík nejlépe 2–3pís-
tový a dále koupím hoblovku s protahem, 
srovnávačku nejlépe se spodním protahem 
kdr rojek stačí mi 20–30 cm msp 200 či 
msp 300, dále sháním malotraktor 4 × 4 
tz4k14. Tel.: 607 702 073


